
 

 

RAAD VOOR MAATSCHAPPELIJK WELZIJN d.d. 19 DECEMBER 2023 

======================================================= 

 

VOORZITTER: Goed. Goeienavond, iedereen. Een – even wat vroeger dan normaal – maar ik zou zeggen 

ook bedankt voor wie voor ons heeft gezorgd om een broodje te voorzien voor de raadsleden, die 

recht van hun werk moesten komen. Dus dank u wel. Ik moet een paar mensen, ja, verontschuldigen. 

Raadslid Chris Wauman is wegens ziekte afwezig voor de hele raad en waarschijnlijk ook op donderdag. 

En raadslid Bilici zal een beetje later zijn. Ja? Deze raad start met de raad voor maatschappelijk welzijn, 

maar zoals jullie weten, zijn de werkzaamheden als volgt. We bespreken alle facetten van het budget 

vandaag en van de meerjarenaanpassing nr. 8. En daarvoor zijn er 20 minuten voorzien voor elke frac-

tie. Dat wil zeggen – en zoals we dat gewoon zijn – in volgorde van grootste oppositiepartij, grootste 

bestuurspartij en zo gaan we naar nr. 6 in dit geval, want PVDA is niet aanwezig vandaag. Ik geef eerst 

het woord aan onze schepen van financiën. Schepen, je hebt het woord. 

BUYSROGGE: Ja, dank u wel, voorzitter. Goeienavond, iedereen. Welkom aan de start van onze twee-

daagse. Weliswaar met een dagje ertussen.  

VAN DER COELDEN: Het is toch eerst OCMW-raad hé? We doen alles samen? 

VOORZITTER: Ja, we beginnen met de OCMW-raad. Alle, de interpellatie is zowel voor stad als voor 

OCMW, ja. 

VAN DER COELDEN: Ineen? Niet apart? 

VOORZITTER: In één ruzie door, ja. 

VAN DER COELDEN: Dju, dan moet ik integreren. Allé, doe voort. 

VOORZITTER: Goed. Schepen? 

BUYSROGGE: We beschouwen alleszins de stad en het OCMW als één geïntegreerde organisatie, dus 

ik kan mij voorstellen, Kris, dat dat ook voor u geen probleem is om dat te bundelen. Alleszins, iedereen 

van harte welkom. Ik ga jullie kort eventjes nog toelichten wat de krachtlijnen zijn. Op het risico af 

natuurlijk, dat ik een stuk in herhaling val voor al diegenen die alle teksten gelezen hebben en die de 

commissies bijgewoond hebben. Maar ik ga het toch doen. Ik wil eigenlijk starten met toch nogmaals 

te beklemtonen, dat we er als stadsbestuur, als organisatie met hetgeen dat vandaag voorligt een ge-

zonde, financiële organisatie zijn. Ge ziet dat direct in de twee parameters die op dat vlak van belang 

zijn, nl. een autofinancieringsmarge die zeer gunstig evolueert naar 2027 met een positief resultaat 

van 4,7 miljoen euro. Daarnaast is er een beschikbaar budgettair resultaat, zeg maar onze spaarboek, 

die oploopt naar 26 miljoen euro. Collega’s, ik wil toch nog eens beklemtonen, dat de afgelopen jaren 

geen evidentie geweest zijn.  
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En dan spreek ik niet zozeer over het hartelijke verloop hier in de commissie en in de gemeenteraden, 

maar dan spreek ik wel over een aantal externe factoren, waar we geconfronteerd mee zijn geworden. 

Om te beginnen de coronacrisis, die een heel diepe impact heeft gehad op onze samenleving. Waarbij 

dat heel wat zaken stilvielen. Voor ons als organisatie kwamen er acuut bepaalde zaken bij. Acuut 

vielen er een aantal zaken weg. Op financieel vlak, als ge dat op iets langere termijn bekijkt, kan je 

zeggen dat dat effect ervan relatief beperkt is. Dat is zo, denk ik. Wat we wel vastgesteld hebben, is 

dat dat doordat we plots moesten bezig zijn met heel wat andere zaken, doordat een heel aantal din-

gen wegvielen of wat dan ook, dat we op een heel aantal zaken tijdsverlies geleden hebben. Ik denk 

dat dat onmiskenbaar zo is. Maar op financieel vlak is het effect vrij beperkt. Toen wisten we nog niet, 

dat nadien Russisch president Poetin Oekraïne zou binnenvallen, waarvan dat het financieel effect voor 

de ganse samenleving, voor het ganse Westen, maar ook voor ons als stedelijke organisatie toch wel 

heel, heel zwaar is. Als ge kijkt naar bv. de personeelsuitgaven, de personeelskosten, hadden we de 

vorige bestuursperiode 3 indexoverschrijdingen. Eentje in 2016, eentje in 2017 en eentje in 2018. Als 

ge kijkt naar deze meerjarenplanning, die nu loopt tot en met 2027, dus een iets langere periode dan 

de vorige bestuursperiode – maar dan nog – zijn er 13 extra indexoverschrijdingen geweest. Om u een 

idee te geven, dat vertegenwoordigt een loon, extra loon voor de medewerker, maar daarom geen 

toename in koopkracht, maar om zijn koopkracht in stand te kunnen houden. Maar dat betekent wel 

een loonstijging van 29 %, terwijl dat het totale loonvolume als stad en OCMW tezamen geteld in deze 

periode van 60 miljoen naar 87 miljoen gestegen is of een stijging van 46 %. Dus, allé, ik wil dat toch 

nog eens beklemtonen, dat we enerzijds – en dan spreek ik ook een stuk met mijn pet op als schepen 

van personeel – maar dat we uiteraard die indexaanpassingen allemaal opgenomen hebben, maar dat 

we daarbovenop echt ook nog wel bijkomend geïnvesteerd hebben in ons personeel. Effect van de 

Oekraïneoorlog situeerde zich ook nog op een ander vlak, nl. extra uitgaven op vlak van energie, grond-

stoffen, investeringskosten. Recent ook nog de uitloper ervan, toegenomen leninglast. Wat een zeer 

zwaar, budgettair effect heeft zowel op een aantal recurrente uitgaven van grondstoffen, wat dan ook, 

dat we dienen te voorzien. Energie-uitgaven, maar ook op al onze investeringen zien we dat dat effect 

daarvan toch wel vrij zwaar is. Collega’s, jullie weten allemaal dat we bij aanvang van deze bestuurs-

periode ambitieus waren. En het is altijd gevaarlijk in een Sint-Niklase context om te springen over 

iemand die ambitieus is, maar we wilden heel wat projecten realiseren. Met als blikvanger natuurlijk 

die strategische projecten. En ik denk ook, dat we – we zijn nog niet volledig aan het einde van de rit, 

maar stilaan nadert wel dat einde van die rit – dat we op dat vlak eigenlijk ook een heel mooi bilan 

kunnen voorleggen. Als ge kijkt naar de projecten, die ofwel, die we ofwel aan het realiseren zijn ofwel 

die in het budget volledig opgenomen zijn en die we dan vervolgens ook wel zullen realiseren, is dat 

toch wel best indrukwekkend.  
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Ik verwijs graag naar CoCon, ik verwijs graag naar het Sportkringpark en het zwembad, ik verwijs ook 

graag naar de Grote Markt dat integraal in het budget is opgenomen, ik verwijs ook naar heel wat 

investeringen in onze deelgemeenten. Om maar te zeggen, dat zijn projecten die integraal in het bud-

get zijn opgenomen, die ofwel in realisatie zijn, ofwel gerealiseerd zullen worden. Enkel voor de bib en 

het Huis van het Kind hebben we jammer genoeg een schrapping moeten doorvoeren. Je kan er voor 

zijn of tegen zijn, maar ik denk wel dat je moet toegeven dat het belangrijk is – dat geldt voor iedereen, 

voor elk huisgezin geldt dat, dat geldt ook voor een organisatie – je moet leven naar uw stand. Ook dat 

doen we en daarom durven we die keuzes te maken door dat project dan in onze meerjarenplanning 

te schrappen, maar wel dan volop al die andere projecten wel realiseren. Dat is keuzes maken. Dat 

doen we ook en dat zorgt er ook voor, dat er een financieel evenwicht is en een stevige stadskas. Dat 

is heel belangrijk voor de toekomst van onze mooie stad. Collega’s, het is niet enkel die strategische 

projecten, die we deze bestuursperiode gerealiseerd hebben. Er zijn tal van andere kleinere, minder 

kleine projecten die we gerealiseerd hebben of aan het realiseren zijn. Op één zaak wil ik toch nog 

specifiek hier in dit inleidend betoog de klemtoon leggen, nl. onze – en ik durf het woord fors – onze 

forse belastingverlaging, die we doorgevoerd hebben, nl. de verlaging vorig jaar van de APB, de aan-

vullende personenbelasting, van 8,5 % naar 7,5 %. Ik wil u er toch ook nog eens eventjes een update 

van geven. Dus we slagen erin door een mininkomst, die nu in 2027, in dat laatste jaar wordt die min-

inkomst – we zijn gestart met een 3 miljoen – die mininkomst die is geëvolueerd naar 4,4 miljoen in 

2027. Dus dat is al aanzienlijk, die minderinkomsten, die we daardoor niet ontvangen. Maar we slagen 

er wel om dat op een gezonde financiële manier op te vangen. En het is ook belangrijk om dat niet 

zoals een abstract cijfer te bekijken, want ja, wat is 4,4 miljoen. Als je bv. kijkt naar een gemiddeld 

gezin van tweeverdieners, zoals er gelukkig veel zijn in onze stad, dan betekent dat, dat dat gezin in 

kwestie een 640 euro minder aan belastingen dient te betalen. Ik denk dat dat toch een belangrijk 

cijfer is om mee te geven, dat we structureel willen investeren in alle Sint-Niklazenaren, hier in het 

bijzonder wat de focus op de werkende bevolking. Maar 640 euro, daar kan je als gezin toch heel wat 

mee doen. Het budget dat vandaag voorligt, bevat eigenlijk niet zo heel veel aanpassingen niet meer 

ten opzichte van de vorige aanpassingen van de meerjarenplanning. Er worden een aantal zaken geac-

tualiseerd, in- en uitgaven worden op een juiste manier ingeschreven voor zover dat de gegevens ons 

bekend zijn. Er worden niet zoveel nieuwe beleidskeuzes in dit document van vanavond beslist, maar 

wel een aantal zaken worden verder in uitvoering gebracht. Ik wil er één element nog specifiek uitha-

len, wat ook wel van belang is, is dat er extra geïnvesteerd wordt in het politiekorps door de middelen 

van het politiekorps verder op te trekken. Collega’s, wat biedt de toekomst ons? Ik denk dat dat een 

vraagstuk is, waar iedere partij, iedere fractie op zich wel voor staat en hopelijk met plezante en reali-

seerbare ideeën naar de kiezer wenst te gaan. Maar voor ons als stad kunnen we wel zeggen, dat dat 

op een financieel gezonde basis zal gebeuren.  
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En we doen dat ook door niet alleen te kijken nu naar 2026 – wat decretaal verplicht is om 2026 in 

beeld te brengen in deze aanpassing meerjarenplanning – maar we kijken ook verder en we brengen 

ook 2027 in beeld, wat op zich geen verplichting is, maar dat biedt wel de mogelijkheid om – ik zou 

bijna het woord vooruit durven gebruiken – maar om vooruit te kijken in de toekomst. En dat biedt 

ook de mogelijkheid om niet in volle kiescampagne, zo het einde van volgend jaar of kort nadien, juist 

na de verkiezingen om een proces te moeten doorlopen van een volledige budgetopmaak. Alleszins, 

slotsom van het verhaal is – en ik hoop dat je allemaal, alle 41 of alle 40 anderen die mening deelt – 

dat we een gezonde, financiële basis hebben, de belastingverlaging is gerealiseerd, investeringspro-

jecten worden opgenomen in bestaande budgetten en er zijn een heel pak exploitie…(?). Collega’s, 

hoe zit het nu naar volgende bestuursperiode? We hebben er in de algemene commissie ook wel wat 

van gedachten gewisseld, van welke ruimte is er nu. Als ge kijkt naar deze tabel, die nu voorligt, is er 

een beschikbaar budgettair resultaat in 2027 van 26,5 miljoen. Daar moet je eigenlijk nog 100 miljoen 

aan extra nieuwe investeringsmogelijkheden bijtellen en dat is eigenlijk wel wat de basis. Dus die 100 

miljoen plus 26 miljoen is eigenlijk wel wat de basis, die je kan nemen van investeringskredieten, waar 

natuurlijk een aantal verplichte uitgaven inzitten van de reguliere investeringsuitgaven op openbare 

werken, op gebouwen en dat soort dingen meer. En de verplichte uitgaven op vlak van rio, maar daar-

naast is er dan nog wel een heel pak aan, een mooi pakket van vrije beleidsruimte. Collega’s, ik rond 

af en ik doe dat in eerste instantie door ook nog u allemaal te willen bedanken. En er is heel veel 

voorbereiding, zoals dat elk jaar het geval is, maar ook dit jaar opnieuw hebben we allemaal een in-

tensieve 2 weken erop zitten met een algemene commissie, met 9 vakcommissies. Er zijn ook heel veel 

voorbereidende besprekingen aan voorafgegaan, zowel in de schoot van het college, maar ook in over-

leg met de administratie, waar ik toch ook heel veel betrokkenheid voelde. Niet alleen – en dat is, 

opnieuw zet ik dan weer een stukje mijn pet op als schepen van personeel, dus spreek ik niet alleen 

als schepen van financiën – maar wil ik toch ieder personeelslid bedanken voor de inbreng, die er ge-

beurd is in dit dossier. Maar niet alleen in dit dossier, bij uitbreiding in de betrokkenheid die iedereen 

dag aan dag toont voor de goeie werking van onze organisatie. En in het bijzonder wil ik uiteraard de 

directeur, de adjunct-directeur en de financieel directeur bedanken. Specifiek voor deze budgetop-

maak wil ik nog een aantal andere groepen of diensten expliciet hier ook vermelden en dan denk ik 

heel in het bijzonder aan de bodes, aan de mensen van bestuursadministratie, aan de mensen van 

beleidsondersteuning, aan de mensen van afdeling financiën en heel het managementteam, wil ik ie-

dereen van harte bedanken voor de inbreng en kijk ik nu in eerste instantie vooral uit naar jullie boei-

ende insteken, die hier in de loop van de avond zullen komen.  

VOORZITTER: Dank u wel, schepen, … 

BURGEMEESTER: Zeer goed. 

VOORZITTER: … voor deze inleiding en dan geef ik het woord aan de fractie van het Vlaams Belang. 
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WYMEERSCH: Dank u, voorzitter. Collega’s, mijnheer de schepen, het siert u – en ik had van u niet 

anders verwacht – dat u een oratio pro domo houdt en met de nodige lof zwaait, niet naar uzelf, maar 

naar heel het college en uiteraard en terecht naar de ondersteunende diensten. Maar laat ons eerlijk 

zijn, wetende dat dit de laatste decemberzitting is waar we een budgetbespreking houden wat betreft 

deze meerderheid, die mogelijkerwijze niet dezelfde meerderheid zal zijn na de verkiezingen – zeker 

niet als het van ons afhangt, maar dat even terzijde – maar dat betekent twee dingen. Dat we kort 

vooruit mogen kijken naar hetgeen nog op ons afkomt volgend jaar en een beetje de jaren daarna. 

Maar dat het ook onze plicht is eens te kijken wat het bilan is van deze meerderheid en van dit college. 

En uiteraard - van u had ik niet anders verwacht en van de meerderheid in zijn totaliteit ook niet - is 

dat inderdaad een rooskleurig bilan dat u voorstelt en voorspiegelt. Niets is echter minder waar, col-

lega’s. En daar waar we bij het aantreden van deze meerderheid hier halverwege een beetje van sa-

menstelling is veranderd, de eerste 6 jaar nog laat ons zeggen gematigd positief zouden kunnen zijn 

en ook waren, is dat de afgelopen jaren heeft dat vertrouwen ergens toch hier en daar een serieuze 

opdonder gekregen. Collega’s, we gaan dus een beetje achteruitkijken en een beetje vooruit. En ik 

moet eerlijk zeggen, vanuit onze fractie is de laatste 5 jaar een ontgoocheling geweest. Een ontgoo-

cheling niet alleen voor ons vanuit de oppositie – en dat had ge kunnen verwachten – maar er is blijk-

baar ook een ontgoocheling bij de Sint-Niklase bevolking. En nu moet ge niet altijd afgaan op opinie-

peilingen, bevragingen allerhande, maar als we een vrij recente bevraging van de Sint-Niklase bevol-

king hebben gezien of ten minste de resultaten daarvan, is het bilan voor deze meerderheid en het 

college absoluut niet rooskleurig. We scoren absoluut niet hoog wat betreft de aangenaamheid van de 

stad, de properiteit van de stad, de veiligheid van de stad, het – hoe moet ik het zeggen? – het bele-

vingsgedeelte van de stad, de vrolijkheid, de uitstraling, dat was allemaal beneden alle peil. En we 

scoorden slecht, slecht in de rangschikking wat betreft Oost-Vlaanderen. Dus wij zijn niet alleen als wij 

kritiek hebben. Natuurlijk, het is de taak van de oppositie om kritiek te leveren waar nodig en kritiek 

te leveren zelfs waar nuttig. Alhoewel dat vanuit de meerderheid soms niet wordt ervaren als kritiek, 

als nuttig zijnde kritiek en er nogal eens regelmatig te pas en te onpas wordt opzijgeschoven als zijnde 

niet ter zake doende. Wij hebben, we zijn ontgoocheld de laatste jaren in de toestand en de ontwikke-

ling van het onderhoud van het openbaar domein, van de straten en de pleinen. We zijn ontgoocheld, 

niettegenstaande er serieuze pogingen zijn geweest, in de uitstraling van de stad wat betreft evene-

menten en dergelijke. Die uitstraling is er geweest, men heeft pogingen gedaan. Die pogingen die zul-

len waarschijnlijk de eerstvolgende jaren niet zo legio aanwezig zijn, gezien andere prioriteiten van het 

huidige uittredende bestuur. En het is niet, collega’s, omdat men een prijs wint, een theoretische prijs 

als ik mij niet vergis over de op handen of in realisatie zijnde winkelwandellus, dat is allemaal mooi en 

prachtig, maar wandelen kunt ge wel in de stad, maar wat dat winkelen daarbij komt doen, daar begin 

ik mij stilaan vragen bij te stellen.  
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Want wandelen langs winkels is in deze stad niet echt helemaal bij. Goed, tot daaraan toe. Maar de 

naam die wij hadden als middenstandstad, als centrumstad – en ik herinner mij nog de organisatie van 

de handelsbeurzen hier in het centrum – die is teloorgegaan en dreigt verder teloor te gaan. Collega’s, 

een aantal realisaties die men ons had voorgesteld als zijnde ja, de grote aantrekkingspolen of realisa-

ties in wording van dit bestuur zijn of uitgesteld of afgesteld of bijgesteld. Dat is een kwestie van poli-

tieke keuze en dikwijls ook het resultaat van noodwendigheden en resultaat van indrukken en invloe-

den van buitenaf. Alhoewel, we moeten dat toch niet overschatten, die invloeden van buitenaf. Het is 

vooral een politieke keuze geweest en waarschijnlijk de hand overspelen geweest van in het begin, die 

u ertoe genoopt heeft van een aantal bijsturingen te doen inzake de grote realisaties. Dingen die wel 

gerealiseerd zijn, die zijn er zeker, maar ik ga er twee voorbeelden aanhalen die u niet vernoemd heeft 

en waarvan sommige burgers of veel burgers zeggen van “waarom is dat nodig?”. Dat zijn realisaties 

onder de voogdij zal ik zeggen van twee van uw Groene schepenen. De straat van de toekomst, dat 

werkelijk een schot in de roos was tot en met en dan nu de aanleg van niet de hangende tuinen, niet 

de binnentuinen, maar de onder de spoorwegberm aangelegde tuinen, die dan nog moeten onder-

houden worden – en ik had bijna gezegd die lijken op het werk van de akker, maar dan ga ik mijn 

collega ter rechterzijde oneer aandoen – maar die moeten onderhouden worden blijkbaar of toch aan-

gelegd worden voor een gedeelte blijkbaar door leerlingen van de landbouwschool. Ik hoop dat er 

geen structurele oplossing is voor het onderhoud van deze zotternijen, waar men duidelijk blijkbaar 

niet van spreekt. Nu goed, ja, nog een typisch voor deze meerderheid was de koppigheid. En koppig-

heid kan soms een zeer mooie deugd zijn. Kan soms een … Voilà, daar wachtte ik op. Kan een zeer 

mooie deugd zijn. Maar als we … Ik neem één voorbeeld en u weet ongetwijfeld welk voorbeeld ik ga 

nemen, de aanleg of de heraanleg van de Grote Markt. De onwaarschijnlijke koppigheid waarmee u – 

en wie daar de grote gangmaker van is, dat weet ik niet – de ongelofelijke koppigheid waarmee u 

vasthoudt aan zoveel mogelijk van de initiële plannen, dat tart elke verbeelding. Want als u over de 

plannen – of het nu de bijgestuurde plannen zijn of de originele plannen – als ge die toetst aan de 

mening van de gewone en modale Sint-Niklase bevolking, dan gaat ge daar nul op het rekest krijgen. 

Dat er daar iets moest gebeuren aan de Grote Markt en moet gebeuren aan de Grote Markt, dat is 

evident, dat staat als een paal boven water. Maar of die paal boven water moet gestructureerd worden 

op basis van een oppervlaktewater dat ge gaat aanbrengen op de Grote Markt is bv. maar een vraag 

stellen die ge zelfs moogt beantwoorden. Nu goed, het resultaat is, dat wij de laatste jaren letterlijk en 

figuurlijk te maken hebben met wat ons betreft een stilstand in deze stad. Een letterlijke stilstand zelfs 

op sommige momenten - en ik heb er vorige gemeenteraad naar verwezen – inzake mobiliteit.  
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En als ge dat hoort, niet alleen van de bewoners van deze stad die het moeilijk vinden van zich nog in 

de wagen te bewegen in deze stad, dan hoort ge veel meer en meer van mensen buiten de stad, vooral 

vanuit de deelgemeenten, die het beu zijn van zich nog naar het stadscentrum van Sint-Niklaas te be-

geven en zich meer richten, ook middenstandsgewijs, naar steden zoals Beveren, gemeenten zoals 

Beveren, Lokeren en dergelijke, omdat de bereikbaarheid van de stad beneden alle peil is. En dan las 

ik in één van de ondertitels in uw documenten, dat de bereikbaarheid van de stad en het stadscentrum 

nog altijd hoog in het vaandel zou staan. Maar als ge de teksten dan leest, dan spitst ge die bereikbaar-

heid hoofdzakelijk toe op de zachte weggebruiker. Collega’s, als ge u gaat beperken wat dat betreft tot 

de bereikbaarheid van de stad tot de zachte weggebruiker, dan ontneemt ge andermaal heel wat ont-

wikkelingskansen van de lokale middenstand, die meer en beter zou moeten ondersteund worden dan 

nu het geval is door dit bestuur. Stilstand in de noodzakelijke investeringen. Dus ik heb er al naar ver-

wezen en u heeft er zelf naar verwezen, het zwembad. Stilstand door te hoog te grijpen of door ver-

keerde beslissingen te nemen. Het zwembad, volgens ons en volgens anderen met mij nog altijd de 

verkeerde beslissing wat betreft de locatie. Had beter en goedkoper gekund had men daar werken van 

willen maken. De Grote Markt, die inderdaad een paar miljoen minder gaat kosten nu begroot, maar 

waarvan we allemaal weten dat het op het einde van de rit nog meer zal kosten als initieel begroot. 

Ten derde, de bibliotheek die afgevoerd is, vooralsnog neem ik aan. Het H. Heymanplein, waar niet 

meer over wordt gesproken. En dan een aantal dingen, die al jaren in de pijplijn zitten en ik noem er 

één, de Kloosterlandwijk bv., die nog altijd in de pijplijn zit. Als ze er al inzit. En een project, dat 10 jaar 

geleden al, bijna 10 jaar geleden de kop opstak op het ogenblik dat de nieuwe kliniek werd gepland, 

nl. de ontwikkeling van de Vitaz – toen de AZ – de klinieksite, maar nu dus de Vitaz-site waar blijkbaar 

wel binnenskamers hier en daar wordt over gedacht, maar waar dus op het ogenblik verder ook geen 

schot in blijkt te zitten. En inderdaad, finan-cieel, schepen, heeft u gelijk. Financieel gaat het vrij goed. 

Maar als ge ziet wat er allemaal op de lange baan is geschoven, wat er is afgevoerd, uitgesteld, dan 

lijkt het mij evident ondanks de zogenaamde tegenslagen die ge hebt opgesomd, externe tegenslagen, 

maar lijkt het mij nogal evident dat de kas goed gevuld is. U zegt van, u verwijst naar de APB. Als ge 

dat goed berekent, inderdaad 4 en miljoen euro minder inkomsten voor de stad. Ruimschoots gecom-

penseerd door de meerinkomsten aan verkeersboetes die worden uitgeschreven, maar daar wordt 

over gezwegen. Trouwens, dat verkeersboetes en de manier waarop is talk of the town in de stad, 

maar dat weet u misschien of daar gaat u aan voorbij. Maar als ge dat bekijkt wat dit betekent op 

gezinsbasis, dan is dat op jaarbasis    50 euro per jaar per inwoner van deze stad. Dus dat u daar een 

grote cadeau geeft aan de Sint-Niklase bevolking, laat ons dat ook niet overdrijven.  
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En wat betreft de toekomst, schepen – en ik rond ver af – ik zou graag hebben dat u het eerstvolgende 

jaar en misschien ook de jaren daarna, maar zeker volgend jaar geen maatregelen zou nemen of plan-

nen zou ontwikkelen of in uitvoering zou brengen, die het beleid in de verdere toekomst voor een 

andere meerderheid dan de uwe – stel u voor, dat kan allemaal – zou belasten en bezwaren. Ik denk 

dat ge daar de voorzichtigheidspolitiek moet in aanmerking nemen. Ten tweede, zouden wij opteren 

– en dat is misschien minder voor het eerstvolgende jaar dan voor de jaren daarop – voor een herori-

entering van de investeringen. Waar we de laatste jaren en dus nog geconfronteerd werden met pres-

tigeprojecten – ik blijf ze prestigeprojecten noemen – denk ik dat we nu het roer moeten omgooien en 

ons meer gaan profileren op die takken van het beleid waar werkelijk nood aan is. En dan kijk ik naar 

twee. Ten eerste, sociale zaken en welzijn. Twee, woningnood. En ik heb het nu over wonen in het 

algemeen, betaalbaar wonen. Ik denk dat we die twee bevoegdheidsdomeinen duidelijk moeten ori-

enteren en daar meer op moeten gaan investeren. Wat betreft woningbouw is daar een taak voor alle 

geledingen in de maatschappij, zowel de private sector, de overheidssector, iedereen die met wonen 

te maken heeft. Wat betreft de zorg – en ik moet er direct bijzeggen dat wij daar goede resultaten 

boeken, denk ik, naar de cijfers die wij kennen, is daar degelijk werk geleverd – maar ik zou ten eerste 

een heroriënteren of eens willen kijken welke zaken we daar kunnen verbeteren. De versnippering in 

subsidiepolitiek, de versnippering over het toewijzen van allerlei ondersteuningen, ik denk dat we dat 

moeten tegengaan. En ten tweede, mijn stokpaardje, dat we dus de grote zuil zorg inderdaad terug 

onder de bevoegdheid van de stad moeten brengen, onder de bevoegdheid van het OCMW, zodat we 

duidelijk beter zicht krijgen op de ontwikkeling, betere initiatieven kunnen nemen, beter kunnen con-

troleren, beter op de man of op de vrouw kunnen spelen. En ik denk dat dat een taak is voor de eerst-

volgende jaren en als wie ook de meerderheid na de volgende verkiezingen zal uitmaken, als ze die 

richting willen uitgaan, zullen ze in ons een medestander vinden. De plannen, die nu voorliggen echter, 

kunnen onze goedkeuring niet wegdragen en zullen wij dus ook tegenstemmen. 

VOORZITTER: Dank u wel, Frans. Dan geef ik nu het woord aan de fractie N-VA, Tchantra, je hebt het 

woord. 

VAN DE WALLE: Dank u, voorzitter. Collega’s, de voorlaatste week van 2023, de voorlaatste raad van 

2023 en dus bespreken we de aanpassing aan het meerjarenplan. Dit is intussen een vaste traditie, 

bijna even oud als die van de kerstkroketjes en het schelle gezang van Maria Von Trapp op Kerstavond. 

Als fractievoorzitter is het mijn laatste kans om nog eens tussen te komen om de budgetwijzigingen te 

bespreken voor dit jaar en zelfs voor deze legislatuur en dus hoop ik dat u het mij toestaat om even 

nostalgisch terug te blikken op de voorbije periode. Want, ik zit hier niet even lang als de meeste van 

mijn medefractievoorzitters. Ik nam namelijk in 2022 in tempore non suspecto de spreekwoordelijke 

fakkel over van mijn financiële tovenaar, collega Luk Huys.  
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En ik weet nog goed wanneer we de afspraken maakten – dat was nl. na de coronaperiode, maar dus 

wel met het coronavirus in mijn lijf en dus zonder stem – dat ik toen voor mijn dagjob volop bezig was 

om de onderwijsmaatregelen in orde te brengen voor kinderen, naar aanleiding van de          Oekraïne-

oorlog. En niemand had kunnen voorspellen op dat moment welke impact deze internationale crisis 

op het lokale niveau zou kennen. Het werd echter al snel duidelijk, dat we als stad met z’n allen voor 

een uitdaging zouden komen te staan. De gevolgen voor onze projecten waren niet te onderschatten, 

met in totaal maar liefst 13 indexoverschrijdingen voor de periode 2020-2027, met stijgende perso-

neelskosten als gevolg en daar bovenop nog prijsstijgingen van bouwmaterialen. Het noopt ons tot het 

nemen van enkele drastische beslissingen, waarbij we onze droomvisie voor deze stad moesten bijstu-

ren. Maar, zie ons hier nu zitten. De presentaties, tijdens de gemeenteraadscommissies van de voor-

bije weken, voelden een beetje aan als het voorlezen van nieuwjaarsbrieven. En ik heb als een zeer 

fiere meter geluisterd. Ik heb onze schepenen en de representatie vanuit onze administratie nog net 

geen 3 natte zoenen gegeven als bedanking, maar ik zie dat er hier een aantal mensen van de admi-

nistratie zitten, dus wat niet is, kan nog komen. Kortom, het werd snel duidelijk dat onze stadskas in 

blakende financiële gezondheid verkeert. Beter zelfs dan vorig jaar voorspeld. We eindigen 2025 met 

een geschat budgettair resultaat van om en bij de 20.600.000 euro. In       2026 wordt dat 21 miljoen 

en in 2027 eindigen we volgens de berekeningen op maar liefst            26.371.000 euro, met een 

autofinancieringsmarge in 2027 van 4,7 miljoen. We drukten dan wel even op de pauzeknop voor een 

nieuw bibliotheekgebouw, we blijven de dienstverlening verzekeren en optimaliseren. Zo werken we 

toe naar een Wase regiobib, waar leners in elke Wase bib materialen kunnen ontlenen en terugbren-

gen. Ook de tarieven worden gelijkgeschakeld. De minderinkomst van 20.000 euro nemen we er dan 

met plezier bij. Door de renovatiewerken aan de filialen van Belsele en Sinaai, die in 2024 worden 

gefinaliseerd, vergeten we ook onze deelgemeenten niet en zorgen we dat ook zij verzekerd zijn van 

een kwalitatieve bibliotheekervaring. Grote projecten zoals de heraanleg van de Grote Markt en de 

bouw van het nieuwe zwembad zitten op schema. We kunnen stilaan aftellen naar de oplevering van 

beide projecten in 2026. In tussentijd blijft het de bedoeling om de grote evenementen, die normaal 

op de Grote Markt plaatsvinden, zoveel als mogelijk in het stadscentrum te laten doorgaan. Eén van 

die grote evenementen is de Vredefeesten, waarvan we trouwens in 2024 het 75-jarig bestaan vieren. 

Want vergis u niet. Het centrum leeft wel degelijk stilaan op. Kwatongen, die beweren dat onze stad 

dood is en er niets te beleven valt in het centrum, hebben geen bezoekje gebracht aan de kerstmarkt 

of de kermis de afgelopen 2 weekends. Je kon over de koppen lopen van de vele enthousiaste bezoe-

kers. Deze overrompeling van ons stadscentrum is geen one-hit wonder zoals de klassieke Jingle Belle 

Rock. Want daarvoor deden Sint in de Piste, de marktdag, de jaarmarkt en nu nog steeds de ijspiste 

het minstens evengoed.  
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Besef ook even, dat al deze genoemde evenementen opeenvolgend doorgegaan zijn op onze grootste 

markt, zonder ook maar één dag tussen. De burger vindt onder meer dankzij het nieuwe parkeergelei-

dingssysteem en de nieuwe parkings ook sneller zijn weg naar deze activiteiten en de lokale han-

delaars. Zo worden er na de afbraak van de supermarkt op het H. Heymanplein zo’n 85 extra parkeer-

plaatsen aangelegd. Door het inrichten van deze centrum- én randparkings maken we het verkeer aan-

genamer en veiliger voor de zachte weggebruiker. We bouwen in 2024 verder aan de ambitie om van 

Sint-Niklaas een echte fietsstad te maken en zetten in op een verbeterde of vernieuwde fietsinfrastruc-

tuur. We verhogen de verkeersveiligheid door het verder wegwerken van zwarte kruispunten. Ook 

schoolomgevingen krijgen de nodige aandacht, onder andere door werken in de Watertorenstraat en 

door het invoeren van een schoolstraat bij de Broeders in de Nieuwstraat, met een bijhorend circula-

tieplan. Daarenboven zijn er op het grondgebied van Sint-Niklaas maar liefst 27 Hoppinpunten gese-

lecteerd, waarvan één interregionaal Hoppinpunt aan het treinstation, één regionaal Hoppinpunt aan 

de shopping en 25 lokale Hoppinpunten. Afhankelijk van het niveau van het Hoppinpunt vergroten we 

het aanbod van deelwagens en deelfietsen. We maken de openbare vervoerhaltes toegankelijk, onder 

andere ter hoogte van het Welzijnshuis. En we voorzien ten slotte ook extra budget voor het faciliteren 

van een lokale mindermobielencentrale en het herwerken van het systeem van de taxicheques. Want 

in Sint-Niklaas willen we iedereen mee. Collega’s, ondanks al deze inspanningen zitten we met een 

perceptieprobleem. Dat tonen de cijfers van de al dan niet wetenschappelijk onderbouwde bevraging 

recent ook nog aan. Het veiligheidsgevoel van onze inwoners en bezoekers kreeg om begrijpelijke re-

denen de afgelopen periode een knauw door enkele opeenvolgende incidenten, die weliswaar snel en 

correct werden opgevolgd door onze politiediensten. Als stadsbestuur hebben wij echter de verant-

woordelijkheid om dat onveiligheidsgevoel en die foute perceptie weg te werken. We breiden ons 

korps uit en verhogen de exploitatietoelage aan de politie. Een bijkomende investering in camerasoft-

ware maakt een efficiënte en effectieve analyse van de beelden mogelijk. Zo moet het mogelijk worden 

om op basis van een aantal parameters snel relevante beelden te selecteren. En ook onze brandweer 

vergeten we niet. Zo staat de vervanging van de sectionaalpoorten op de brandweersite in 2024 op de 

planning. Voorkomen is echter beter dan genezen. Voorgaande maatregelen verzekeren een snel en 

kordaat antwoord door onze hulpdiensten op incidenten in onze stad. Sommige van deze conflicten 

hadden echter ontmijnd kunnen worden door een doortastende aanpak van het federale niveau. Het 

is zeker en vast niet de enige factor bij veiligheidsincidenten in onze stad, maar wel een belangrijke, 

nl. de gekende problematiek omtrent de 2 asielcentra, die door onze fractie al meermaals werd aan-

gekaart. Het stadsbestuur ging hierover dan ook in gesprek met federaal staatssecretaris De Moor om 

oplossingen te zoeken op korte, middellange en lange termijn. Een nagel, waarop we blijven kloppen.  

Een ander hardnekkig en onjuist gerucht is dat de nieuw aangelegde markt vanaf 2026 niet langer de 

wekelijkse markten of de Vredefeesten met haar ballonnen zal huisvesten. Dit klopt niet. Het was 
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immers een absolute voorwaarde bij het ontwerpen van de nieuwe Grote Markt, nl. om een kwaliteits-

volle, levendige en klimaatrobuuste markt aan te leggen op maat van huidige evenementen. Ook de 

perceptie als zou het stadsbestuur geld uit de zakken kloppen van haar burgers klopt helemaal niet, 

wel integendeel. We raken niet aan de verlaging van de personenbelasting van 8,5 naar 7,5 % in 2022 

en 2023, noch aan de opcentiemen op de onroerende voorheffing. Om af te sluiten graag nog dit. Ik 

las enkele weken geleden een opvallende oproep vanuit een oppositiepartij op sociale media. Waarbij 

de raad werd gegeven aan het nieuwe stadsbestuur om opnieuw bruggen te slaan, de neuzen in de-

zelfde richting te doen gaan en ervoor te zorgen dat elke Sint-Niklazenaar weer een ambassadeur 

wordt van zijn stad. Bij deze claim ik auteursrechten, want vorig jaar sloot ik mijn betoog af met de 

volgende woorden “Laat ons afspreken om het komende jaar constructief samen te blijven werken. 

Wij zijn niet alleen de vertegenwoordigers van onze medeburgers binnen deze raadzaal, maar ook de 

ambassadeurs van onze stad buiten deze 4 muren”. En ik hoorde eenzelfde teneur in eerdere debatten 

bij andere oppositiepartijen. Ja, toegegeven, niet bij de vorige spreker, maar ja, we leven in een demo-

cratie en ge kunt niet alles hebben. Nu, is het een kerstmirakel? Is mijn kerstwens van vorig jaar uitge-

komen of zijn we het er na bijna 6 jaar over eens geworden? Mijn positieve en optimistische zelve kan 

hieruit maar één iets besluiten. Samen maken we de stad van morgen. 

VOORZITTER: Dank u wel, Tchantra. Dan geef ik nu het woord aan Jos De Meyer van CD&V. Jos, je hebt 

het woord. 

DE MEYER: Dank u wel, voorzitter. Collega’s, ik ga mijn kortste tussenkomst houden van alle begro-

tingsbesprekingen, die we nu reeds gehad hebben. Het is niet mijn bedoeling om bij alle punten, waar-

over we de vorige jaren reeds zijn tussengekomen, deze vanavond nog eens te herkauwen. Ik neem er 

5 uit, maar die wel symbolisch zijn. En ik wil die heel kort actualiseren. Het eerste punt, collega’s, dat 

zal u uiteraard niet verrassen – integendeel – dat is de externe dienstverlening voor studie-, commu-

nicatie- en participatieopdrachten. Voor de studiekosten staat de teller op           1.480.000 euro. Voor 

communicatie- en participatieopdrachten staat de teller op 752.000 euro. Dat is samen 2.232.000 

euro. Sommige hiervan waren noodzakelijk. Over sommige kan je discussiëren. Sommige waren zeker 

overbodig en konden perfect door eigen diensten worden uitgevoerd. Mijn tweede punt. Ik wil even-

tjes een aantal projecten noemen, maar ik ga mij beperken, zodanig dat ik u niet verveel. Ik ga een 

aantal projecten noemen, die niet werden gerealiseerd en die nochtans door de meerderheid werden 

aangekondigd. En ik citeer uit documenten van bij de start van de legislatuur. “Herinrichten H. Hey-

manplein, herinrichten Zwijgershoek parkeergebouw. Bij de herinrichting van de Grote Markt voorzien 

we een bijkomende in- en uitrit voor de parking”. Komt niet van ons, maar komt uit jullie documenten.  

“We zoeken een oplossing voor de infrastructurele problemen voor het Huis van het Kind en hierbij is 

uitwijken naar een andere locatie een optie. Ook het gebouw van het parochiehuis De Cipierage komt 

vrij. De algemene visie over het stadspatrimonium zal bepalen wat er met dit gebouw zal gebeuren”. 
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Weet men ondertussen reeds wat er met dit gebouw zal gebeuren? “Met de heraanleg van het H. 

Heymanplein komt er een nieuwe bibliotheek. Die willen we uitbouwen tot een open huis, waar le-

venslang leren centraal staat en dat toonaangevend in Vlaanderen is. De levensduur van het gebouw 

De Plataan loopt op zijn einde. We starten een studie op voor een vervanging, met het oog op de 

realisatie in de volgende bestuursperiode”. Letterlijk citaat uit documenten van het begin van de legis-

latuur. Dit zijn projecten, realisaties, voorbereidingen die jullie beloofd hebben aan de Sint-Niklase 

bevolking bij de start van de legislatuur. Niet wij hebben dit beloofd, collega’s. Ik weet natuurlijk ook 

wel, dat de prijzenevolutie erbij een rol gespeeld heeft. Dat moet ge straks niet meer herhalen. Maar 

ook het laten uitdeinen van sommige projecten tot prestigeprojecten heeft meegespeeld. Eén project 

of beter de voorbereiding van, dat tot nog toe niet is aangepakt, neem ik de meerderheid echt kwalijk. 

Dat is de voorbereiding van de nieuwbouw ter vervanging van De Plataan. Als we dit project volgende 

legislatuur effectief willen realiseren en in gebruik nemen, dan moet de voorbereiding reeds gestart 

zijn of uiterlijk nu starten. De uitleg die de schepen van financiën een half jaar geleden gaf, dat dit een 

keuze moet zijn van de volgende legislatuur, is strijdig met zijn eigen beleidsverklaring bij de start van 

de legislatuur, die ik daarnet even heb geciteerd. Neem mij niet kwalijk, dat ik grote woorden gebruik, 

maar dit lijkt op schuldig verzuim op de kap van de zorgbehoevende ouderen. Mijn derde punt is de 

kunstgreep bij Zorgpunt. Over Zorgpunt in het algemeen valt ook wel een woordje te zeggen. De ex-

ploitatie-uitgaven moeten met 1 miljoen euro verhoogd worden. Dit tot ergernis van de schepen van 

financiën op de commissie algemeen beleid, die verveeld was dat hij deze informatie zo laat had ge-

kregen vanuit Zorgpunt. Er gebeurden een paar kunstgrepen … 

BUYSROGGE: … (onverstaanbaar, knop niet ingedrukt). 

DE MEYER: Wablieft? 

BUYSROGGE: Ik vroeg mij gewoon af wanneer ik dat gezegd zou hebben. 

DE MEYER: Op de commissie en ik heb mij daar even van vergewist, schepen, want ik verwachtte wel 

dat u dit vandaag zou ontkennen. Dat is nog gebeurd. Maar u hebt het uitdrukkelijk gezegd, u hebt dit 

uitdrukkelijk gezegd op de algemene commissie. Er gebeurden een paar kunstgrepen. De reserves 

moeten gebruikt worden. Er komt een negatieve autofinancieringsmarge en bij de opmaak van het 

nieuwe meerjarenplan moet alles grondig opnieuw geëvalueerd worden. Daarenboven moeten er vol-

gende legislatuur grote investeringen gebeuren, grote renovatiewerken, energiebesparende maatre-

gelen genomen worden, asbest verwijderd worden in gebouwen en de implementatie van het nieuwe, 

verplichte branddetectiesysteem. Met andere woorden, geen leuk financieel vooruitzicht.  

Hoe is het zover kunnen komen, collega’s? We hebben hier met meerdere collega’s vanuit de opposi-

tiebanken steeds gepleit de voorbije jaren voor de indexering van de toelagen aan Zorgpunt. Maar dit 

was zogezegd niet nodig. Ik zou graag eens willen weten hoeveel er een jaar geleden geschrapt werd 

in de door Zorgpunt zelf opgestelde ontwerpbegroting. Dit zou verhelderend kunnen werken voor de 
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verklaring van de huidige financiële malaise bij Zorgpunt. Een vierde punt wil ik een paar woorden 

zeggen over het zwembad. Eerst even herinneren aan het zogenaamde addendum van     4,8 miljoen 

euro meeruitgaven. De jaarlijkse beschikbaarheidsvergoeding van oorspronkelijk 2 miljoen euro zal in 

2026 – dus vermoedelijk bij de ingebruikname – reeds 2.330.000 miljoen euro bedragen. In 2027 

2.359.000 miljoen euro, enz… Met andere woorden, collega’s, veel prijziger dan oorspronkelijk ons is 

voorgesteld. Een klein woordje over het Sportkringpark. Collega’s, u weet dat wij voor het Sportkring-

park steeds voor geweest zijn. We hebben trouwens ook het paviljoen daar goedgekeurd, weliswaar 

met de bemerking dat die best professioneel zou uitgebaat worden. Een punt dat ik wil meegeven, 

voorzitter, dat is, senioren uit de buurt zijn daar uitdrukkelijk vragende partij om op het Sportkringpark 

ook petanquemogelijkheden te voorzien. Dit moet perfect nog mogelijk zijn om daar een kleine aan-

passing door te voeren. Onze fractie was ook steeds vragende partij om een grup op te maken voor 

een ruimer gebied. U zal zich nog de tussenkomst van collega Johan                    Uytdenhouwen ter zake 

herinneren. Had dit destijds gebeurd, dan hadden jullie vermoedelijk bespaard gebleven van een be-

zwaarschrift op dit moment bij de Raad van State ten aanzien van het Sportkringpark. Ik geef dit maar 

mee. Een vijfde punt waar ik even wil bij stilstaan, dat is het project Sint-Niklaas renoveert. Sint-Niklaas 

renoveert particuliere woningen. Dit is een heel belangrijk project op vlak van duurzaamheid en ener-

giebesparing. Goed dus voor de betrokken mensen en ook goed voor het milieu. Projecten in het cen-

trum van de stad, de deelgemeenten, de doelgroep + 50, allemaal waardevolle projecten, maar veelal 

speelt hier wel het zogenaamde Mattheuseffect. Wie heeft, zal krijgen. We zijn op zich niet tegen deze 

projecten, maar de prioriteit moet bij een ander project liggen. Dé prioriteit is voor ons het project 

“noodkopers voor kwetsbare gezinnen”. Collega’s, dit is een project voor inwoners die niet beschikken 

over middelen om te renoveren, na een financieel onderzoek door het OCMW en een woningonder-

zoek door de stad. Begeleiding wordt voorzien door RenoseeC en momenteel worden 12 gezinnen 

geholpen met dit intensief project. Men kan een renteloze lening krijgen van maximaal 50.000 euro. 

De Vlaamse overheid heeft hiervoor onze stad een heel ruime subsidie gegeven. Ik vraag uitdrukkelijk 

om dit project meer in de kijker te zetten, zodat meer gezinnen daar gebruik kunnen van maken. Op 

dit moment zijn er dat slechts een 20-tal en er zullen er misschien nog enkele bijkomen in de loop van 

2024. Maar hier meer op inzetten, vergt natuurlijk ook zoals ik vroeger reeds gevraagd heb de nodige 

man- en vrouwkracht voor begeleiding en extra middelen van de stad zelf.  

Ik vind dat we hiervoor niet alleen de middelen die we krijgen van de Vlaamse overheid moeten ge-

bruiken, maar dat we ook nog extra middelen vanuit de stad daar zelf mogen aan toekennen. 20 à  30 

gezinnen, die in die specifieke noodsituatie zitten, helpen is goed, maar dit zou minstens moeten ver-

tienvoudigen. Op vlak van energiebesparing en duurzaamheid zou dit sociaal project een prioriteit 

moeten zijn. Collega’s, ik heb u beloofd om kort te zijn. Mijn conclusie is even bondig. Een legislatuur 

met veel aangekondigde en niet-gerealiseerde projecten om diverse redenen en jammer genoeg met 
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een onvoldoende groot hart voor de gewone noden van de gewone mensen in onze stad en deelge-

meenten. U mag straks reageren, u mag straks reageren, schepen.  

BUYSROGGE: … (onverstaanbaar, knop niet ingedrukt). 

DE MEYER: Dat is uw inschatting, maar ge moet eens luisteren naar de mensen. Ge moet eens met de 

gewone mensen spreken. Ge moet dat eens doen. Dat kan leerrijk zijn. 

WYMEERSCH: Ge moet eens buitenkomen. 

DE MEYER: Dit kon veel beter.  

WYMEERSCH: Ge moet eens buitenkomen. 

VOORZITTER: Dank u wel, mijnheer De Meyer. Dan geef ik nu het woord aan raadslid Baeck van Groen. 

Aster, je hebt het woord. 

BAECK: Dank u wel, voorzitter. Goedenavond, collega’s. Ook ik stel vanavond vast dat het weer de 

maand december is. Ondanks dat ik mijzelf hier nog bij de jongeren in de raad acht, stel ik bij momen-

ten toch vast, dat de tijd genadeloos verder tikt. Dus ook voor mij. Over kinderen wordt in de volks-

mond wel vaker gezegd “ze worden zo snel groot” en nu ik dat van dichtbij mag meemaken, kan ik dat 

alleen maar met verbazing vaststellen. Aan politiek doen, een stad besturen, het is een belangrijke 

verantwoordelijkheid. Het is een passie. Maar laat ons vooral niet vergeten, dat er ook nog andere 

belangrijke en mooie dingen in de wereld zijn. Ik wens jullie en zeker volgend jaar daarom ook genoeg 

tijd met jullie dierbaren toe. Goed, omdat ik op de commissie van schepen Somers de bevestiging kreeg 

op mijn aanvoelen, dat we als stad en als Sint-Niklazenaren soms wat meer moeten inzetten op pro-

motie van wat er hier allemaal gebeurt, wil ik samen met jullie nog even terugkijken op het afgelopen 

jaar, vooraleer ik naar de toekomst kijk. Want, 2023 was opnieuw een jaar waarin Sint-Niklaas weer 

verschillende stappen in de goede richting heeft gezet. Jullie zijn het misschien al vergeten, maar in 

april zijn na jaren plannen de werken aan Den Eglantier gestart. Aan het Apostelplein moet binnenkort 

KOLAB uit de startblokken schieten. Dé nieuwe Sint-Niklase jongerenhotspot. Met deze investering 

hopen we het eerste dominosteentje te zijn naar het Apostelplein met een nieuwe dynamiek, waar 

het opnieuw mag bruisen. Iedereen heeft ondertussen ook kunnen genieten van hoe een autoluwe en 

groene stad er kan uitzien met de winkelwandellus. Niet onterecht kregen we hiervoor de prestigieuze 

prijs “publieke ruimte”. Ondertussen werd er ook gestart met de fase Albert. Ook de werken aan het 

zwembad zijn begonnen.  

En afgelopen zondag ging onder een stralende zon – ja, misschien wel een voorteken – de eerste bo-

men van het Sportkringpark in de grond. Eindelijk zou ik zeggen. Hoe ik het hoor, kijkt de Sint-Niklaze-

naar hier echt naar uit. Naast de aankoop van extra gronden voor bossen, o.a. op Puitvoet, gingen dit 

jaar al op verschillende andere plekken een heleboel bomen in de grond. Het lobbenstadmodel begint 

stap per stap verder vorm te krijgen. Op de Gerdasite wordt de laatste hand gelegd aan een sociaal en 

inclusief woonproject met maar liefst 9 extra noodwoningen. En om als stad Sint-Niklaas tegen 2050 



15 
 

 

neutraal te zijn, zetten we door met het energieprestatiecontract, een stevige investering die er finaal 

voor moet zorgen dat de stad 39 % minder energie zal verbruiken. Ook op vlak van circulariteit zijn we 

ondertussen gestart met het project CoCon. Naast de sterkhouder Den Azalee zijn we ondertussen de 

werken gestart aan een vernieuwende werkomgeving met circulaire economie als belangrijke, innova-

tieve pijler. En tot slot, als bruggetje naar 2024, kan ik niet wachten om Project 33 te zien groeien en 

bloeien. Van een oude, grijze spoorwegpijler naar een groene corridor door het centrum van onze stad. 

Binnenkort is dit geen stedelijke sciencefiction niet meer. U ziet, collega’s, er werd niet stilgezeten. De 

stad is in volle transitie. En die verandering is noodzakelijk. We zijn nog niet klaar en het zal nog een 

poosje duren, maar dat de stad er beter door zal worden, is onze rotsvaste overtuiging. En ook volgend 

jaar zal er niet stilgezeten worden. Een opsomming ga ik jullie deze keer besparen. Wel wil ik nog heel 

kort één project aanhalen, waar ik al een aantal jaren enthousiast naar uitkijk. Het was een bumpy 

ride, maar als alles goed gaat, kunnen we volgend jaar starten aan de werken van de Grote Markt. 

Eindelijk weg van een grijze markt, waar het bloedheet is in de zomer, doods en kil in de winter en 

waar er enkel leven is tijdens de donderdagse markt en bij evenementen, naar een groene en brui-

sende plek waar altijd iets te beleven valt. Van een draaischijf voor duizenden dagelijkse auto’s naar 

een draaischijf van een bloeiende, lokale economie. Ik droom er nu al van om mijn dochtertje veilig en 

onbezonnen te zien spelen aan de nieuwe waterpartijen en te genieten van een gezellig terrasje onder 

de bomen. Naar een markt van enkelen naar een markt voor iedereen. Ja, daar kijk ik naar uit. Col-

lega’s, tot slot, volgend jaar is een verkiezingsjaar. Het hoogtepunt van de democratie en ook voor 

onze stad een belangrijk moment. Welke richting gaan we uit? Hoe gaan we ons verder ontwikkelen? 

Hoe maken we het beter voor onze stadsgenoten? Laat ons samen het voornemen maken om naar 

boven te praten in de plaats van naar beneden. Laat ons het debat aangaan op een beschaafde manier. 

En als we polariseren, laat het dan alstublieft over ideeën gaan, over oplossingen voor onze geliefde 

stad. Tot slot is het inderdaad samen dat we de stad van morgen maken. 

VOORZITTER: Dank u wel, Aster. Dan geef ik nu het woord aan de fractie Vooruit. Kris                        Van 

der Coelden, jij hebt het woord. 
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VAN DER COELDEN: Dank u. Als we naar de meerjarenplanning kijken en we proberen daar uitspraken 

over te doen, ja, dan zijn er in feite twee tabellen. De eerste tabel is degene die we hier voor ons liggen 

hebben en die tot 2027 gaat en waar de schepen ook naar verwezen heeft in zijn inleiding. 2027, dat 

volgens de tabel afsluit met een budgettair resultaat, dus een spaarpot van 26 miljoen euro – ik rond 

af – en een autofinancieringsmarge, dus een overschot op uw jaarresultaat van 4 miljoen euro. Dat 

ziet er niet slecht uit, maar ge moet dan ook weten wat er achter die cijfers zit. Dat is voor een belang-

rijk deel een gevolg van het feit dat de ontvangsten in de laatste jaren van die tabel – 2025, 2026, 2027 

– een stuk sneller evolueren dan de uitgaven die daarin voorzien zijn. En dat is ook een gevolg van het 

feit – en dat is niet onlogisch – dat de investeringen stilvallen. Dit bestuur wil binnen deze meerjaren-

planning geen grote uitspraken doen over de investeringen die in 2025, 2026, 2027 moeten gedaan 

worden. Althans toch niet de nieuwe investeringen. En dat is logisch. En dat behoort tot de geplogen-

heden van een goed bestuur. Dat is de ene kant van de tabel 2027. Als ge in diezelfde tabel kijkt naar 

het jaar 2024, dan zie je in feite in welke financiële toestand dat dit stadsbestuur de stadskas, de stads-

financiën zal overlaten aan de opvolgers. En dan ziet dat er een heel stuk minder florissant uit. Dan zie 

je dat die spaarpot, dat budgettair resultaat, dat dat op 4 jaar tijd geslonken is van 29 miljoen in 2020 

naar nog amper 4 miljoen in 2024. En dan zie je dat die auto-financieringsmarge, dus ja, de overschot 

op het jaarresultaat, al naargelang het rijtje waarin je kijkt, varieert tussen een overschot van een paar 

100.000 euro en een tekort van een paar 100.000 euro. Met andere woorden, in 2024 sluit dit stads-

bestuur op financieel vlak zijn legislatuur af met een rekening, die amper sluitend is en met een spaar-

pot die zo goed als leeg is. En dat is de realiteit. En dat is inderdaad – en daar moeten we allemaal 

natuurlijk de schepen bijtreden – dat is inderdaad een gevolg van de inflatie die vooral in 2021, 2022 

en 2023 hoge toppen gescheerd heeft, maar dat is ook een gevolg van de pertinente weigering van dit 

stadsbestuur om zijn beleid aan te passen aan die inflatie. Men heeft doorgezet met de verlaging van 

de aanvullende personenbelasting, die politiek afgesproken was aan het begin van de legislatuur. Men 

is – op uitzondering van de bibliotheek – doorgegaan met de grote projecten, die afgesproken waren 

aan het begin van de legislatuur. Met de Grote Markt, waar we hier bij herhaling gediscussieerd heb-

ben over het ontspoorde budget. En waar we bij herhaling gepleit hebben om de tering naar de nering 

te zetten. Men heeft doorgegaan tot het niet meer anders kon. Met CoCon, met het zwembad. Waar 

ge natuurlijk gebonden zat aan een samenwerkingsovereenkomst, die afgesloten was in tijden pre-

inflatie, waar we de laatste maanden gezien hebben dat ook het zwembad niet ontkomt aan de gevol-

gen van die inflatie, zowel in termen van de stad die moet bijspringen om die investering mogelijk te 

maken met 5 à 6 miljoen euro, als in termen van de jaarlijkse toelage aan de exploitant, die ondertus-

sen ook al opgelopen is van 2 miljoen naar 2,3 à 2,4 miljoen per jaar. Men heeft geen keuzes willen 

maken om te besparen de afgelopen jaren.  
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En men heeft de reserves van een aantal nevenorganisaties aangesproken – en dat is een neutraal 

woord – leeggeput – dat is al wat anders – om de financiën in evenwicht te houden. Van JOS met een 

paar 10.000-en euro’s tot ACCSI met een paar 100.000-en euro’s tot het Zorgpunt met een paar miljoen 

euro. Al die organisaties hebben hun reserves zien leeglopen. De dotaties zijn niet geïndexeerd en zijn 

in feite een stukje gebruikt, misbruikt zal de oppositie zeggen, om de stadsfinanciën in evenwicht te 

houden. Het gevolg is, dat een volgend stadsbestuur zich geplaatst ziet voor een bijzonder moeilijke 

budgettaire toestand. Er zal geïnvesteerd moeten worden door een volgend stadsbestuur. Daar zul je 

niet aan ontsnappen. Er is daarjuist verwezen – ik denk dat het door Tchantra                 Van De Walle 

was – naar de enquête in Het Laatste Nieuws, die – en misschien verschillen we in appreciatie meer-

derheid in oppositie daarover – maar ik denk dat ook de meerderheid niet zal kunnen ontkennen – en 

Tchantra heeft dat zelfs niet gedaan in haar tussenkomst en dat siert haar – ik denk dat ook de meer-

derheid niet kan ontkennen, dat er bij minstens een deel van de bevolking en niet alleen in Sint-Niklaas, 

maar in de ruimere regio een negatief beeld is van onze stad, van onze stadskern. En dat blijkt en dat 

vertaalt zich in die enquête. En er zal inderdaad moeten geïnvesteerd worden in het openbaar domein, 

in de stadskern, zoals dat nu bezig is. Die inspanningen zullen moeten doorgezet worden. Om de ho-

reca en de middenstand nieuw leven in te blazen. Om de veiligheid te verbeteren in de stad en in de 

stadskern. Om iedereen mee te krijgen en opnieuw een middenklasse te creëren in de stadskern. En 

een middenklasse, die naar de stadskern afzakt. Om die stadskern te promoten. Dus er zullen heel 

zware inspanningen nodig zijn. Steve Vonck heeft er in de vorige gemeenteraad ook een tussenkomst 

over gehouden en heeft terecht gezegd dat dat een inspanning is, die ook zoveel mogelijk gedragen 

moet worden. Zowel politiek hier bij de mensen die verkozen zijn in de gemeenteraad, maar ook door 

iedereen die de stadskern genegen is en die belang heeft bij een stadskern die goed functioneert en 

die een aantrekkelijk beeld geeft, zowel in de ogen van de mensen die hier wonen als van de bezoekers 

die we willen verwelkomen in Sint-Niklaas. Dat wordt een heel zware uitdaging voor het volgend stads-

bestuur. En de financiële toestand maakt het niet evident om daarop in te gaan. Er zijn immers nog 

andere katten te geselen. Er zijn een aantal problemen, die vooruitgeschoven zijn. Ik denk dan aan 

heel de personeelssituatie. Er is hier een inspanning gedaan een jaar geleden of zo om op niveau van 

de kaders en de mensen die hier een bureau hebben op het stadhuis, om daar een aantal dingen te 

wijzigen aan de personeelsformatie. Maar de grote uitdaging zit hem natuurlijk meer in de uitvoerende 

diensten. En Gaspard, die gelukkig nog één van onze raadsleden is, die met zijn voeten op het terrein 

staat en die babbelt met die mensen, die kent die mensen die werken met de groendienst, die kent 

die mensen die werken met feestelijkheden en met de reinigingsdienst, die praat daarmee. En die 

hoort zeer veel. Die hoort hoe er een malaise is. Die hoort hoe sommige diensten er niet meer toe 

komen om het werk te doen, het minimale werk te doen dat van hen verwacht wordt.  
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En als we dan lezen vorig jaar in de nota, die het meerjarenplan begeleidde, dat de administratie ge-

vraagd wordt om na te denken en tegen de volgende legislatuur een voorstel te doen om te komen tot 

– wat was het? – een slanke en dynamische personeelsstructuur, ja, dan zijn we er niet gerust in. En ik 

wil dat hier al met zoveel woorden zeggen, als wij een volgende keer mee aan tafel zullen moeten 

zitten, dan zullen we niet dulden dat de technische diensten worden afgebouwd, dan willen we dat er 

volk genoeg is om het werk te doen dat moet gedaan worden hier op het stadhuis, maar ook hierbui-

ten. Tweede zorgpunt, het Zorgpunt. Ik ga er niet veel over zeggen. Er is al over tussengekomen. De 

stad springt nu bij voor een miljoen euro per jaar. Gelukkig springt Beveren ook bij voor een miljoen 

per jaar. Wat niet abnormaal is. Sint-Niklaas steekt traditioneel veel meer geld in zorg, ook gemeten 

per capita dan Beveren. Dus dat is oké. Laat ons alleen niet de illusie hebben, dat het Zorgpunt daar-

mee nu in een veilige haven is. Als ge ziet wat die aangepaste meerjarenplanning is van het Zorgpunt, 

dan zie je dat die in 2026 in weerwil van die gestegen dotaties nog altijd met een exploitatiedeficit 

zitten van 2 miljoen per jaar. En dan presenteren die mensen hier een omgevingsanalyse, waarbij dat 

ze in 80 bladzijden zeggen wat de uitdagingen zijn die op ons afkomen. De vergrijzing, de vereenza-

ming, de diversiteit die ook hopelijk in het zorglandschap zich doet gevoelen, het feit dat mensen, allé, 

de verarming ook van een groot deel van de senioren. Dus de uitdagingen worden daar geschetst. Ja, 

als we die uitdagingen te lijf willen gaan met een betaalbare en een kwaliteitsvolle ouderenzorg vanuit 

de publieke sector, dan zal het Zorgpunt geen zorgenkind meer moeten zijn, maar dan moet dat een 

dynamische organisatie zijn, die zal beschikken over de middelen die nodig zijn om die uitdagingen aan 

te kunnen. Collega’s, ik sluit af. We hebben hier bij herhaling – en de uitdrukking is daarnet bij mij al 

gevallen – allé, in het dossier van de markt gezegd “ge moet de tering naar de nering willen zetten”. 

Gelijk dat ook heel veel gezinnen in Sint-Niklaas dat moeten doen hebben op het moment dat hun 

energiefactuur ontplofte, op het moment – en dat is vandaag nog altijd – dat winkelen in de super-

markt de helft meer kostte of kost dan 2 à 3 jaar geleden, op het moment dat gezinnen keuzes moeten 

maken om hun manier van leven voor een stukje aan te passen aan ja, hun veranderde middelen, moet 

een stadsbestuur dat ook doen. En dat is niet gebeurd. Dit stadsbestuur heeft zijn eigen spaarboekje 

leeggehaald. Heeft – om in dezelfde beeldspraak te blijven – de spaarboekjes van de kindjes ook leeg-

gehaald om dan op het einde van de maand – en daar zijn we dan vandaag – te zeggen “oef, we hebben 

het gehaald met de hakken over de sloot, maar vraag ons nu niet hoe we morgen zullen overleven”. 

Dat is de pijnlijke situatie van de stadskas vandaag. En dat is het probleem waar een volgend stadsbe-

stuur zich onvermijdelijk zal geplaatst zien.  

VOORZITTER: Dank u wel, mijnheer Van der Coelden. Dan geef ik het woord nu aan de heer Noppe van 

Liberaal Sint-Niklaas.  
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NOPPE: Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Collega’s, vorig jaar zaten we hier ook, naar goeie ge-

woonte uiteraard. Maar de omstandigheden waarin en de financiële context die waren toen wel hele-

maal anders. De aanpassing meerjarenplan nr. 6 van vorig jaar was de meest ingrijpende op vlak van 

wijzigingen aan het budget en bijsturingen aan het meerjarenplan. En die piekinflatie van vorig jaar en 

stijgende grondstofprijzen lagen uiteraard aan de basis daarvan. We hebben heel wat moeten bijstu-

ren en besparingen moeten goedkeuren. En wat een verschil meteen met dit jaar – en let op, ik ga hier 

zeker niet zeggen dat alles rozengeur en maneschijn is – maar intussen heeft de inflatie wel een nor-

maal niveau bereikt, stijgen die grondstofprijzen niet meer exponentieel door, al blijven ze natuurlijk 

wel zeer hoog liggen en vooral hoger dan het niveau voor de verschillende crisissen van de afgelopen 

jaren. Koken en dus ook investeren in onze stad, dat kost dus nog steeds veel geld. Onze fractie is dan 

ook blij, dat we met deze meerderheid doordacht en vooruitziend met het exploitatie- en investerings-

budget van de stad omspringen. En de cijfers, die zijn positief. Tegen het einde van het lopende meer-

jarenplan – want dat meerjarenplan loopt tot en met 2025 – zal de stad een spaarpot hebben – en ik 

rond ook af – van maar liefst 20,5 miljoen euro. En als we dan verder kijken naar de prognose – sche-

pen, u heeft het gezegd – naar 2027 toe, groeit dat nog tot 26 miljoen. Dat is een stevig resultaat, maar 

vooral ook een solide buffer voor de volgende beleidsploeg om mee aan de slag te gaan. En laat ons 

hopen uiteraard van niet, maar als er nog crisissen op ons afkomen, dan is er wel een buffer om die op 

te vangen. Tegelijk blijven de belastingen op gelijke hoogte. Meer zelfs, de opcentiemen op de perso-

nenbelastingen die zijn verlaagd en die verlaging blijft van kracht. En de schepen gaf het ook al aan, 

voor een gemiddeld gezin betekent dat toch al gauw 640 euro per jaar. Dat is niet niets. De belasting, 

de belofte – sorry – om die belastingen te verlagen hebben we dus gehouden, ondanks de vele crisissen 

en ondanks de vele investeringen die we moeten doen in onze stad. En de mensen voelen dat in hun 

portemonnee. Tegelijk blijven we ook investeren. En de cijfers tonen ook aan, dat we dat kunnen blij-

ven doen. We zijn in staat als stad en OCMW om onze schulden af te lossen. Wel worden er extra 

middelen voorzien om de stijgende intrestvoeten op te vangen. Maar onze fractie blijft dan ook on-

dubbelzinnig achter de geplande grote investeringsprojecten staan, omdat die nodig zijn voor de her-

opleving van de stad. En omdat die nodig zijn om tegemoet te komen aan de noden van inwoners en 

bezoekers. En in die optiek zijn we dan ook verheugd, dat de schop eindelijk in de grond ging voor het 

nieuwe zwembad en het aansluitende Sportkringpark. En met evenveel enthousiasme kijken we ook 

uit naar de eerste spadesteek voor de hernieuwing van de Grote Markt, het kloppende hart van onze 

stad. Die projecten zitten op schema. En los van de noodzakelijke financiële bijsturing voor de bouw 

van het zwembad, die ook te verwachten was, gezien die stijgende prijzen van grondstoffen, zijn er 

eigenlijk geen grote wijzigingen op het vlak van de strategische projecten. En dat geeft mij de kans, 

collega’s, om vanuit onze fractie stil te staan bij 3 andere beleidskeuzes in het meerjarenplan, die voor 

ons zeer belangrijk zijn.  
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En ik wil daarbij starten met economie. Vanuit deze meerderheid zetten we in op de economische 

relance in onze stad. Voor 2024 wordt daarvoor 116.000 euro voorzien. In 2025 nog eens           26.000 

euro. 60.000 euro daarvan zal specifiek gaan naar economische stadspromotie. We gaan onze stad 

economisch in de kijker zetten en nieuwe, bijkomende investeringen van ondernemers gaan aantrek-

ken. Dat is een belangrijke en noodzakelijke stap. En het is de eerste keer in de geschiedenis van onze 

stad, dat we daar middelen rond stadspromotie zullen aan besteden. Daarnaast wordt er ook een ex-

pertengroep opgericht, die zich zal richten en mee vorm zal geven aan die economische relance. We 

gaan ook actief samenwerkingen aan met onderwijsinstellingen. We kijken in 2024 ook uit naar de 

opening van CoCon. De werken zijn ondertussen gestart en ik kan het niet nalaten om het nog eens te 

benadrukken hoe belangrijk dat project is. Circulair ondernemen is de toekomst. Tegen 2050 wil de 

Europese Unie de hele Europese economie omvormen tot een circulaire economie. En om onze onder-

nemers, onze ondernemingen daarvoor klaar te stomen, is het project CoCon nodig. We geven hen de 

ruimte, de middelen en de tijd om daarmee aan de slag te gaan. Dat doen we trouwens niet enkel voor 

Sint-Niklaas, maar ook in het ruimere Waasland nemen we daar een belangrijke rol op. En dan is er 

ook de Reinaertgalerij. Eindelijk wordt er werk gemaakt van een toekomst voor deze site in het hart 

van onze stad, met een nieuwe doorgang, nieuwe winkelruimte, maar vooral ook eindelijk een positief 

verhaal, net zoals de verschillende, private investeringen die in de Stationsstraat op stapel staan. En 

dat, collega’s, waren enkel de vooruitzichten voor volgend jaar. Daarnaast is er de afgelopen jaren 

enorm veel tijd, energie en middelen geïnvesteerd in het economisch beleid van de stad. En ik ga er 

heel kort door. De dienst economie werd uitgebouwd tot een volwaardige dienst. Er werd werk ge-

maakt van een digitaal ondernemersloket. Via het BAAS-project zijn ondertussen 40 startende jonge-

ren geleid richting het ondernemerschap. En het is ook opnieuw dit jaar uitkijken naar de nieuwe lich-

ting. Er wordt samengewerkt met Voka en Bepasin en vorig jaar, in zomer 2022, hebben we hier een 

nieuw detailhandelsplan goedgekeurd met bijhorende premies. De aandacht voor economie is meer 

dan terecht, want de economische heropleving van de stad, die vormt een motor voor zovele andere 

ontwikkelingen en die zorgt voor meer welvaart en welzijn. De stad neemt daarin de juiste rol op, nl. 

de randvoorwaarden creëren, zorgen dat Sint-Niklaas aantrekkelijk is om in te komen ondernemen en 

ondersteunen van onze ondernemers. En dat is ook de rol, die we moeten opnemen. En is het werk 

hiermee klaar? Absoluut niet. Maar er zijn wel enorm veel stappen gezet de afgelopen jaren. Ik denk 

dat vriend en vijand moet durven toegeven, dat de aandacht voor het economisch beleid in onze stad 

in het verleden op een waakvlammetje stond. En door alle initiatieven van de voorbije jaren is dat 

waakvlammetje uitgegroeid tot een stevig brandend kampvuur, waar regelmatig nieuwe houtblokken 

worden opgegooid in de vorm van nieuwe initiatieven. En excuseer mij voor die beeldspraak van het 

kampvuur. Ongetwijfeld hebben de afgelopen weekends en de vele kerstmarkten daar een invloed in 

gehad.  
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Maar het is alleszins onze vurige wens, de vurige wens van onze fractie, dat we met alle partijen over 

grenzen van meerderheid en oppositie heen en los van wie daar volgend jaar aan de knoppen zit, dat 

we het beleid, het economisch beleid warm houden en het warme hart voor onze ondernemers bran-

dend houden. En dat gaan we allemaal samen moeten doen. Een tweede belangrijk thema voor onze 

fractie is veiligheid. De afgelopen jaren was veiligheid een speerpunt van het beleid en werd hier actief 

op ingezet. Ook voor onze fractie, zowel hier binnen de raad als daarbuiten hebben we de vinger aan 

de pols gehouden. Zo drongen we in het najaar van 2022 nog aan op een kordate aanpak van de over-

lastfenomenen in de uitgangsbuurt. En met resultaat. Niettemin blijft bij een deel van de bevolking het 

onveiligheidsgevoel hoog. En moeten we ook permanent aandacht blijven hebben voor veiligheids- en 

overlastproblemen. Vanuit onze fractie steunen we dan ook de aangekondigde investeringen in het 

veiligheidsbeleid. De middelen voor het politiekorps verhogen, het fietsteam krijgt extra materiaal, er 

wordt extra materialenopleiding voorzien in het kader van ordehandhaving en het middenkader wordt 

uitgebreid, waardoor we 4 agenten van ons eigen korps hier bij ons kunnen houden en ook alle kennis, 

die zij hebben van onze zone en onze stad bij ons houden. De camera’s in het stadspark, die er hopelijk 

volgend jaar zullen komen. Maar ook de nodige software achter de schermen. Het zijn allemaal inves-

teringen in onze veiligheid. Veiligheid in al zijn facetten is trouwens belangrijk. Zo werd volgend jaar 

de dotatie voor de hulpverleningszone aanzienlijk verhoogd en dat blijft ook dit jaar behouden. Zo 

waarborgen we de goede werking van ons brandweerkorps en de goede dienstverlening aan onze bur-

gers. Bijzonder aandachtspunt voor onze fractie daarbij is wel de goede werking van de PIT in ons 

ziekenhuis. We kregen op de commissie van de burgemeester de toelichting, dat die PIT eventjes heeft 

stilgelegen. En wij hopen vurig, dat vanaf januari 2024 die terug op zijn normale werking kan draaien, 

want dat paramedisch interventieteam is zeer belangrijk. Niet alleen voor de concrete, directe zorgen 

die zij kunnen toedienen op het terrein, maar ook omdat zij vooral de werking van de MUG ontlasten 

op die manier. Dus wij hopen dat we echt vanaf januari 2024 daar alle problemen van de baan zijn en 

terug fulltime op onze PIT kunnen rekenen. Een derde thema dat voor onze fractie bovenaan ligt, is de 

netheid, maar ook het onderhoud en heraanleg van het openbaar domein. De strijd tegen sluikstorten, 

het is een probleem van alle tijden en van alle steden en gemeenten. Het is een probleem, waar wij 

ons ook zeer hard aan storen en ook op kunnen vloeken. Het is een belangrijke beleidsprioriteit ge-

weest voor deze meerderheid. En het is al door de schepen onnodig, allé, heel veel keren toegelicht 

dat er wordt ingezet op de drie vlakken, nl. communicatie, sensibilisering, sluikstorten zo snel mogelijk 

opruimen, maar ook handhaving via camera’s, maar ook met extra mensen op het terrein. Als stad 

doen we dus heel veel, maar stuiten we ook hier op de grenzen van wat je met beleid kan realiseren. 

Want alles staat of valt met het gedrag van een kleine groep mensen, die steeds opnieuw ervoor kiezen 

om te sluikstorten in hun eigen omgeving. Er is een mindshift nodig in de hoofden van die mensen.  
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En daar moeten we iedere dag samen voor blijven strijden en gaan. De vele investeringen in onze stad 

als fiets- en wandelstad. Er zijn de vele, de omvangrijke rioprojecten. Denk maar aan Zwaanaarde, dat 

in volle uitvoering is of het project Hoogkameren, dat in 2024 zal starten. Maar daarnaast zijn er ook 

de vele kleinere aanpassingen. De fietspaden die heraangelegd worden, voetpaden die worden op-

nieuw deftig aangelegd, zwarte kruispunten die worden aangepakt en schoolomgevingen die we dank-

zij de subsidies van de Vlaamse liberale minister kunnen aanpakken. De lijst is lang en ook noodzakelijk. 

En ze staan dikwijls in de schaduw, die projecten, van de grote strategische projecten die hier meer-

maals worden besproken, maar dat is eigenlijk helemaal onterecht, want deze ingrepen verbeteren de 

verkeersveiligheid, zorgen voor meer fiets- en wandelcomfort en ook voor meer leefbaarheid. Een mo-

biliteitsbeleid voeren we ook, waarbij dat we er niet voor terugdeinzen om te evalueren en bij te sturen 

indien nodig. Aanstaande donderdag zullen we daar ongetwijfeld verder over in debat gaan. Maar het 

weerspiegelt wel de visie van onze fractie daarin, nl. dat we als bestuursploeg verantwoording afleggen 

over het gevoerde beleid en het beleid aanpassen indien dat noodzakelijk is. Collega’s, ik rond af. Het 

budget staat op orde. De stadskas is gezond. En de volgende bestuursploeg die zal een financiële buffer 

hebben om mee aan de slag te gaan. We zijn vanuit onze fractie zeer blij met de vele investeringen, 

maar vooral ook de aandacht voor economie, voor veiligheid, voor netheid en voor de heraanleg en 

kwaliteit van onze straten, pleinen, fiets- en voetpaden. We zullen dan ook in volle vertrouwen deze 

wijziging van het meerjarenplan en budget mee goedkeuren en uitvoeren het komende jaar. En ik wil 

afronden, voorzitter, met een woord van dank richting alle medewerkers, die opnieuw gezorgd hebben 

voor die vele honderden pagina’s van dat meerjarenplan en budget, maar vooral voor al het werk dat 

erachter schuilgaat. Voor het voorbereiden en het uitvoeren van alle beslissingen, die wij hier maand 

na maand nemen. Dank u wel daarvoor. 

VOORZITTER: Dank u wel, mijnheer Noppe. Dan geef ik het wederwoord aan schepen Buysrogge. 

BUYSROGGE: Ja, dank u wel, collega’s, voor de verschillende tussenkomsten. De meeste van de tus-

senkomsten waren ook voornamelijk een aantal reflecties zal ik maar zeggen, een aantal bedenkingen, 

opmerkingen, waar we uren van gedachten kunnen wisselen. En waar ik vermoed dat het eerder een 

statement is, dat iedereen wenst te maken en dat is ieders goed recht, dan wel dat er daar dan ook 

een grote inhoudelijke reactie over komt. Maar er zijn een aantal specifieke topics die ik er toch nog 

zou willen uitlichten. En ik weet ook dat er een aantal van mijn collega’s ook op een aantal deelaspec-

ten nog wensen te reageren. Frans, ik heb vandaag iets vernomen. Ja, ja. Ik heb u proberen te citeren, 

dat is niet … Allé, ik probeer u te citeren. Dat is niet altijd gemakkelijk, want uw woordenschat is niet 

noodzakelijk de mijne. Maar ik heb u horen zeggen, dat gij in de vorige coalitie vertrouwen had. Zo 

hebt ge het gezegd, denk ik. Denk ik dat ge zoiets gezegd hebt.  

WYMEERSCH: Nu gaat ge kort door de bocht hé, schepen. 
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BUYSROGGE: Ik herinner mij nog een aantal discussies, die u gehad heeft met mijn goeie voorganger, 

Mike Nachtegael. En de teneur die ik er mij van meen te herinneren, maar ik kan verkeerd zijn, ik kan 

echt verkeerd zijn, was dat dat op dat moment niet echt veel vertrouwen uitstraalde. Maar ik kan, allé, 

ik zal ongetwijfeld verkeerd zijn. Nu, ik ben wel tevreden … 

WYMEERSCH: Schepen, schepen … Mevrouw de voorzitter, als ik onmiddellijk mag? Ik herinner mij – 

en dat is een citaat van mij, meer dan één keer hier uitgesproken in deze raad – dat ik wat betreft de 

schepen van financiën in schepen Nachtegael een zeer gedegen en onderlegd persoon heb gevonden 

als schepen, waar ge mee kon discuteren en die zelfs het lef en de moed had om ons regelmatig gelijk 

te geven. Dat heb ik gezegd. En dat, en dat, en dat schepen Nachtegael als schepen van financiën en 

op het ogenblik die coalitie die er toen was – en wat er toen was en niet was, dat weet gij evengoed 

als ik – dat die ons iets meer vertrouwen inboezemde, ook naargelang resultaten dan diegene die hier 

de laatste 5 jaar geboekt zijn. 

VOORZITTER: Ja, oké. Goed, ik … Ja, we gaan … Ge hebt hem uitgelokt. 

BUYSROGGE: Nu, ik wou u, ik wou u juist in mijn tweede opmerking gelijk geven. Nu weet ik niet of dat 

nog past in uw verhaal. Waarbij dat u gezegd heeft, dat we inderdaad financieel gezond zijn. U heeft 

dat daarjuist met die woorden uitgesproken, dat de kas inderdaad goed gevuld is. Ik moet u daar, ik 

moet u daar gelijk in geven. Wat u daar gezegd heeft, is de keiharde waarheid in uw betoog. Ik kan dat 

alleen maar onderschrijven.  

WYMEERSCH: Ik heb ook kassen die gevuld zijn, schepen, maar dat is met lompen hé. 

VOORZITTER: Ja, oké. Schepen, gaat u verder. 

BUYSROGGE: Nu, er zijn een aantal punctuele zaken, die ik toch nog eventjes ook wil vastpakken. Eén, 

met betrekking tot Zorgpunt. Er zijn een aantal collega’s, die erover tussengekomen zijn. En we hebben 

er inderdaad een bespreking over gehad in de schoot van de algemene commissie en vervolgens ook 

in de commissie van Sofie, waar Maxime ook was, waar de vertegenwoordiging ook van de directie 

was van het Zorgpunt. Jos, u probeert mij allerlei dingen in de mond te leggen. Ik meen mij te herin-

neren, dat je op de commissie van Sofie nog iets kon afleiden uit mijn lichaamstaal. Nu zeg je al, dat ik 

effectief ook dingen uitgesproken heb. Quod non. Alleszins, wat is er? Er is voor het Populierenhof zijn 

wij als OCMW de financier geweest en ligt dus de volledige leninglast bij ons. Daar betaalt Zorgpunt 

een huurgeld voor aan de stad, zoals dat ook afgesproken is. En vanuit Zorgpunt is er het signaal geko-

men om te zeggen van kijk ja, dat integrale huurgeld dat weegt teveel op ons budget.  
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Wij hebben altijd het engagement genomen - en allé, wie hier iets anders durft te beweren, daar durf 

ik van te zeggen “die liegt” – we hebben altijd gezegd als het Zorgpunt op een gegeven moment met 

een problematiek, een financiële problematiek komt aankloppen, dan zijn wij bereid – zeker ook in het 

licht van wat hier voorligt, nl. een aantal financiële verrichtingen in de één en de andere richting – zijn 

wij als stad – in dit geval het OCMW – zijn wij bereid om onze verantwoordelijkheid op te nemen. Wij 

hebben afgesproken op vraag van Zorgpunt rond die indexering om die niet door te voeren, maar als 

er bijkomende vragen komen, dan willen we die op een eerlijke manier bekijken. En zo doen we dat 

ook. Dat vertaalt zich ook nu in een optrekking van die dotatie volgens de bedragen zoals ze hier daar-

juist vermeld werden. Dus ik denk dat dat niet meer als correct is, dat we dat op die manier dan orga-

niseren via het optrekken van die dotatie, in dit geval specifiek voor die betaalbaarheid van het Popu-

lierenhof. Als er dan gezegd wordt van ja maar, ja maar, de volgende coalitie gaat toch een aantal 

dotaties tegen het licht moeten houden – en dan spreken we over politie, spreken we over brandweer, 

spreken we ook over afvalverwerking, spreken we over Zorgpunt en noem maar op – ja, ik kan dat 

moeilijk ontkennen. Wie dat zegt van ge gaat dat niet tegen het licht moeten houden in een volgende 

coalitie, dat is ook zo. De financiering van heel het Zorgpunt, waar de dotatie vanuit het OCMW een 

onderdeel van is, zal inderdaad moeten bekeken worden. Dat is zo. Maar er is niets oneerbaar mee, 

denk ik. Dat is ook de volheid van bevoegdheid van de bestuurders van deze stad en van het Zorgpunt 

op dat moment om er dan een aantal beslissingen over te nemen. Kris, uw specifieke opmerking in 

tegenstelling tot de positieve teneur van Frans en de gematigdere toon van Jos, was uw teneur naar 

de financiële gezonde positie van de stad ja, negatiever als ik dat zo mag zeggen. Ik ben het eigenlijk 

volledig eens met de opmerkingen die Karel daarover maakte. Als ge een einddatum van uw budget-

planning bekijkt, is het eigenlijk niet correct om te kijken naar 2024, maar moet ge kijken naar 2025. 

2027 heb je al 2 jaar lopende zaken, maar de initiële budgetplanning liep van 2020 naar 2025. Dus ge 

moogt dat niet vergelijken met 2024, maar ge moet vergelijken met 2025. En als ge 2025 als eindjaar 

neemt – oké, we hebben nu die 2 lopende jaren 2026 en 2027 die erbij komen – maar als ge kijkt naar 

de financiële situatie van de stad op dat eindjaar 2025, kan je toch niet anders dan vaststellen, dat we 

ook daar positief tot zeer positief zijn. Met een autofinancieringsmarge van    2 miljoen euro. Met een 

beschikbaar budgettair resultaat van 20,5 miljoen euro. Dan kan je toch niet anders als vaststellen, dat 

we dan financieel gezond zijn. Dat je dan zegt van ja en er is onvoldoende de tering naar de nering 

gezet, ja, vanuit diezelfde logica, vanuit diezelfde keuzes die we gemaakt hebben om een aantal pro-

jecten, nee, een project te schrappen, een aantal andere zaken kritisch te bekijken, kan je toch niet 

beweren dat we niet de tering naar de nering gezet hebben. Dus ik ben het daar – allé, dat mag hé in 

een democratie verschillen van mening – ik ben het daar niet eens met wat je daarover gezegd hebt.  

Tot slot heb je daar ook nog ietske gezegd over dat het gevoel leeft en dat uw collega Gaspard dat ook 

weet, omdat die weet wat er op de vloer leeft, dat er daar op uitvoerende diensten heel veel 
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ongenoegen is en dat daar … deze coalitie op één of andere manier bespaart op de uitvoerende dien-

sten. Die is niet correct bezig. We investeren in het techniekhuis met een grote nieuwe investering. 

We investeren in allerlei plannen om het beheer openbaar domein ook toekomstgericht verder te kun-

nen organiseren. We investeren in de schoonmaak. Dus komen zeggen, ja, dat er daar misschien ergens 

op individuele basis een spanning is of wat dan ook, dat is in elke organisatie wel zo. Maar beweren 

dat er een structureel probleem is bij de uitvoerende diensten en dat deze coalitie er structureel op 

bespaart, allé, wie dat beweert, die is echt niet correct bezig. 

VAN PETEGHEM: Schepen, ik ga hierop antwoorden. Schepen, ik wil daar kort op antwoorden. 

BUYSROGGE: Dat klopt niet met de feiten. Dat klopt niet met de budgetten zoals ze hier vanavond ter 

goedkeuring voorliggen. Tot daar, voorzitter, in een notendop. 

VAN PETEGHEM: Dan straks. 

BUYSROGGE: En ik weet niet wie er van de collega’s nog gaat spreken. 

VOORZITTER: Ja, ik zal euh … Ik geef eerst, ik zal het rijtje afgaan en ik geef dus eerst nog het woord 

aan schepen Callaert. 

CALLAERT: Dank u wel, voorzitter. Ja, over de algemene financiële situatie van het Zorgpunt heeft onze 

schepen van financiën al geantwoord. Dus zijn er eigenlijk nog maar twee zaken, die hier tijdens de 

debatten aan bod zijn gekomen, waar ik nog iets over wil zeggen. Ja, Jos, ge zei het zelf al van het zullen 

zware woorden zijn, die ik ga gebruiken, maar schuldig verzuim dat zijn heel zware woorden hé. Met 

het feit dat we in deze bestuursperiode nog niet begonnen zijn aan de vernieuwing van De Plataan, 

dat is schuldig verzuim ten opzichte van de ouderenzorg, sorry, maar dat vind ik heel, heel zware woor-

den. Dat zijn woorden die ook niet kloppen. De Plataan is nog een perfect bruikbaar gebouw. Het is 

het oudste gebouw dat we hebben, dat klopt. Moet daar binnen een paar jaar eens een vernieuwing 

komen? Dat klopt ook. Maar dat is geen onleefbaar gebouw op dit moment. En één van de reden 

waarom we met deze bestuursploeg gezegd hebben van kijk, we gaan nog geen beslissing pakken over 

de nieuwe Plataan, is omdat er wel een zeer belangrijk vraagstuk leeft, waarvan wij vinden dat de 

volgende bestuursploeg daar het antwoord op moet geven, is moet De Plataan op de locatie van van-

daag staan? Het is achter de hoek van De Spoele. Het is op een steenworp van De Gerda. Twee van 

onze andere woonzorgcentra van het Zorgpunt. Dus moet dat op die plaats blijven staan of kunnen wij 

kijken naar een andere plek in onze stad? We weten bv. bij een analyse die we binnen het Zorgpunt 

gedaan hebben, dat er in het noorden van onze stad eigenlijk meer nood zou zijn aan een nieuw woon-

zorgcentrum dan op de huidige plaats van De Plataan. Maar dat is een vraag, die een volgende ploeg 

zal moeten beantwoorden. En dan over Sint-Niklaas Renoveert.  

Ge hebt dat niet gezegd van ik ga zware woorden gebruiken, maar ik vond het eigenlijk ook ongelofelijk 

zware woorden. Sint-Niklaas Renoveert, dat is “wie heeft, zal krijgen”. Precies of ze dat project hebben 

uitgerold alleen maar voor de mensen die in de Eikenlaan, de Bosstraat, de Goudenregenlaan wonen 
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en al de rest … Nee, nee, nee, voor de mensen … Gouden Leeuwstraat, sorry. Goudenregenlaan, Gou-

den Leeuwstraat. Ja, dat valt mee, dat is waar. De Gouden Leeuwstraat, mijn excuses. Alsof dat project 

alleen maar is uitgerold voor de mensen die in een villa wonen, die veel geld hebben, die het zich 

eigenlijk toch van zichzelf kunnen permitteren om een renovatie te doen, maar nee, nee, nee, die gaan 

we als stad nog een beetje extra ontzorgen, dat ze zelf hun eigen renovatieplan niet moeten opmaken. 

Niets is minder waar hé. We zijn dit plan, dus het initiatief Sint-Niklaas Renoveert, indertijd begonnen 

als wijkrenovatieproject in de Elisabethwijk. Toch één van de oudste wijken van onze stad. Dan hebben 

we een opportuniteit gekregen via een project van KBC om dat eens uit te rollen, om ook een renova-

tieproject uit te rollen in Nieuwkerken. Hetgeen waar we direct opgesprongen zijn. En hoewel dat de 

tijd iets tekort was om dat deftig uit te proberen, zagen we er wel brood in en dan hebben we gezegd 

van kijk, we gaan eigenlijk ons premiebeleid dat we hebben, dat gaan we verminderen, want hetgeen 

dat Vlaanderen aan premies geeft, dat is een pak hoger dan wij als stad geven. En ge moogt geen 

dubbelop doen met uw premies. Dus gaan we het geld dat wij in premies steken als stad, gaan we 

heroriënteren in de renovatietrajecten en weet ge, we gaan er een paar wijken bijnemen. We gaan 

drie wijken in de stad pakken. We gaan de stationswijk pakken, we gaan Park & Laan pakken en we 

gaan de Baenslandwijk pakken. Drie wijken in Sint-Niklaas, waar de wijkrenovatietrajecten zijn verder 

… En dan hebben we gezegd van kijk, we gaan ook de deelgemeenten erbij pakken. We gaan gans 

Belsele doen, we gaan gans Sinaai doen en we gaan het heropstarten, maar dan onder Sint-Niklaas 

Renoveert in Nieuwkerken. Dat is voor iedereen die wil renoveren en die daarin wat ontzorgd wil wor-

den en daarin begeleiding wil hebben, dat aan te bieden. En dan de noodkopers. Wij hebben als stad 

in de, ik denk dat het de laatste ronde was en dat die was uitgeschreven door de Vlaamse regering, 

hebben wij op ingetekend. Op het maximum hebben wij daarop ingetekend. We hebben gezegd van 

kijk, we gaan proberen zoveel mogelijk mensen daarin te betrekken. Maar dat is natuurlijk, als we 

spreken over de meest kwetsbare doelgroepen - en we weten dat hier allemaal, dat is een doelgroep 

die ook zeer moeilijk te bereiken is - laat natuurlijk de mensen, die het financieel vaak het moeilijkste 

hebben, laat dat ook vaak geen kopers zijn, maar in de eerste plaats huurders zijn. En ja, iemand die 

een huis koopt, ja, dat weten wij niet direct hé. We weten ook niet wat die financiële toestand is. We 

weten alleen, die mens of dat gezin dat gaat zich daar domiciliëren en ja, dat is het dan. Maar via onze 

maatschappelijke assistenten, ook via notarissen en allerlei middenveldorganisaties proberen wij dat 

die mensen met ons in contact worden gebracht om inderdaad die noodkopers te doen. En hoe meer 

mensen dat we daarbij kunnen bereiken en helpen, hoe beter dat ik het vind.  

Maar ik vind, allé, ik wou toch eventjes en ik ben een beetje gepikeerd, omdat het toch twee zware 

uitspraken waren, zowel schuldig verzuim als wie heeft zal krijgen, dat ik eigenlijk niet mee gediend 

ben en ik wou dat toch wel eens eventjes nuanceren en op antwoorden. Bij deze, voorzitter, mijn 

tussenkomst. 
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VOORZITTER: Dank u, schepen. Dan geef ik het woord aan schepen Hanssens. 

HANSSENS: Dank u wel, voorzitter, kort. Ik weet, ik beloof dat altijd en dat lukt quasi nooit. Maar ik 

heb drie puntjes. Eén, in het algemeen en in het algemeen van de tussenkomsten zal ik de laatste zijn 

om te ontkennen dat plannen worden bijgestuurd, plannen worden aangepast en na een tijd geëvalu-

eerd en er dingen veranderen. En dat is meestal ten goede en op basis van feedback die we krijgen van 

mensen met kennis van zaken, politie, onze eigen diensten, maar vooral ook de reacties die we krijgen 

vanuit de bevolking. Ik zie dat niet als een zwakte. Ik zie dat eerder als een sterkte, dat je je initiële 

ideeën kan bijsturen ten goede voor iedereen. In ieder geval – en het is lang geleden dat ik een spreek-

woord heb gebruikt en het zal waarschijnlijk fout zijn als ik het zeg – maar niet schieten, is altijd mis. 

En dat is misschien in het verleden iets teveel gebeurd, dat we niet geschoten hebben. Nu durven we 

ten minste te schieten. Ten tweede heb ik het wel heel moeilijk met een aantal zaken. Er mag kritiek 

geleverd worden op projecten. Dat mag inhoudelijk zijn, er mag gekeken worden naar de reden, naar 

de kostprijs, enz… Maar als het goed is, dan heb ik ook wel de goeie gewoonte te ontdekken dat er 

minstens niets gezegd wordt over die projecten, maar vandaag heb ik twee projecten in the picture 

gehoord, waarvan iedereen wel enthousiast is en die vandaag belachelijk worden gemaakt, gewoon 

belachelijk worden gemaakt, zonder argumenten. Project 33 wordt belachelijk gemaakt, omdat we 

een participatief project met de landbouwschool doen. De landbouwschool, waar leraren blij waren 

dat ze de opportuniteit hadden om die gasten echt met de handen in de aarde te zien werken. En dat 

wordt dan aangegrepen om dat project naar beneden te praten. Ik vind dat super triestig. Dan, ik weet 

niet of een echte prijs is, dat ge gewonnen hebt. De winkelwandellus. Want er staan geen winkels in. 

Sorry, maar dat is een publieke ruimteproject. En ja, dat kind moet een naam hebben. Maar lach kin-

deren niet uit met hun naam. Dat gebeurt al genoeg, dat pestgedrag. Dus laat dat alstublieft voor die 

twee projecten, alstublieft, laat die nog in hun waardigheid. En laat vooral de mensen, die er hard aan 

werken en gewerkt hebben, ook in hun waardigheid. Dat pakt mij echt. En ten derde, over mobiliteit. 

Ik moet Tchantra bedanken met haar tussenkomst daarover. Er wordt veel geïnvesteerd - en niet alleen 

voor de zachte weggebruiker in onze stad – in mobiliteit. Soms heb ik de indruk, dat er heel veel gefo-

cust wordt in mobiliteitsdiscussies op één bepaalde doelgroep, weze dat de automobilist, weze dat de 

gevolgen voor een bepaalde bevolkingsgroep, maar uiteindelijk – en ik herhaal dat en ik heb dat in 

mijn commissie herhaald, ik heb dat de vorige gemeenteraad herhaald – allé, reken mij niet af op de 

twee doelstellingen die we naar voor hebben geschoven in het mobiliteitsplan.  

Verkeersveiligheid, verkeersleefbaarheid, dat blijven de leidende principes. En soms moet er dan iets 

geven, weze het naar links, weze het naar rechts, maar altijd ten goede van het algemeen belang. En 

ten slotte, hoe meer mensen dat we op een fiets krijgen of hoe meer mensen die te voet gaan, hoe 

meer ruimte dat er komt voor mensen die een auto nodig hebben om zich te verplaatsen naar ons 

centrum. Maar wees dan ook positief over de investeringen in parkeergeleidingssystemen en de extra 
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parkings. En ik kan u zeggen, vandaag heeft het college nog besloten om een aannemer aan te stellen 

of heeft het college een aannemer aangesteld om de buurtparking Breedstraat te realiseren, waarbij 

die buurt er meer dan 60 parkeerplaatsen zal bijkrijgen.  

VOORZITTER: Dank u, schepen. Dan geef ik het woord aan schepen Somers. 

SOMERS: Ja, dank u wel, voorzitter. Kort. Ik denk dat heel veel mensen een aantal zaken aangehaald 

hebben zoals beleving, uitstraling, een aantal economische projecten zoals CoCon aangehaald hebben. 

De ene positiever dan de andere. Kris, ik kan wel zeggen, dat we met CoCon eigenlijk nooit een finan-

cieel probleem hebben gehad, maar dat we op een gegeven moment de subsidieaanvraag gedaan 

hebben, waarbij dat we 2 miljoen subsidie hebben gekregen, waardoor dat we het projectgebied kon-

den verruimen. Dus allé, daar wil ik toch wel nog een keer duidelijk stellen, dat eigenlijk in het kader 

van CoCon we altijd gezegd hadden, dat we binnen de marge van onze budgettering gingen blijven en 

dat ook doen. Uiteraard, ik geef wel toe, dat dat uitgebreid is omwille van die subsidie, maar dat was 

ook een voorwaarde verbonden aan de subsidie. Voor de rest, ja, kan ik enkel maar tevreden zijn dat 

een aantal mensen zien dat er toch wel op het vlak van evenementen een aantal zaken al zijn veran-

derd. Zijn we daar aan het einde van de rit en moet daar niets meer gebeuren? Zeker niet. Maar de 

twee kerstmarkten, ik denk dat iedereen die gesmaakt heeft de voorbije 2 weekends. Maar ik verwijs 

zelf ook graag – en dat zijn dan dingen die ze niet vernoemen – eens naar de AFTRAP die we georgani-

seerd hebben. Een evenement voor de studerende jongeren, waar al jaren over gesproken is en eigen-

lijk dit jaar voor het eerst is georganiseerd. Het belang van promotie voor onze stad is door een aantal 

mensen ook aangehaald. En ik denk dat daar de enige boodschap is, ook al heb je verbeterpunten, we 

zijn allemaal ambassadeur en verkoper van onze stad. Iedereen hier in deze zaal. Dus als we dat op 

een positieve en constructieve manier doen, zullen we er wel geraken. 

VOORZITTER: Dank u wel. Schepen Heyrman ook nog? 

HEYRMAN: Ja, ik had twee puntjes, een inhoudelijk en een ergernis. En het inhoudelijke, daar heeft 

eigenlijk Maxime al vooral op geantwoord. Maar misschien ook nog eventjes die noodkopers, dat is 

echt een heel specifieke groep. Dat zijn … We hebben inderdaad het maximum aangevraagd, maar dat 

is echt wel, de mensen die daarvoor in aanmerking komen, moeten aan heel specifieke richtlijnen, ook 

voor de subsidie, in aanmerking komen. En het heeft dus geen zin om daar een hele grote campagne 

aan op te hangen. Wat wij moeten doen, is vooral inderdaad intermediairen – en Maxime heeft er een 

aantal opgenoemd – die voldoende aanspreken.  

Wat we wel al gedaan hebben, is voor … (?) de grote campagne in die wijken een veel bredere com-

municatie gedaan. Dus ik denk dat we daar wel goed zitten. We hebben ook op verschillende vlakken 

… Ge hebt ook energieleningen, Interwaas, enz…, dus er zijn wel heel veel verschillende projecten lo-

pende voor veel verschillende groepen, dus ook voor de kwetsbaren. Mijn ergernis is eigenlijk het veel 

gezegde ja, de veel gezegde zin, het verwijt dat wij niet buitenkomen of geen mensen zien of horen. 
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Dat ben ik echt ongelofelijk beu. Ik denk dat wij bijna nooit thuis zijn. Daar worden we heel veel op 

aangesproken. Het lijkt ook, ja, het lijkt ook alsof dat wij ons … Ja, het lijkt alsof dat wij ons van hieruit 

door een soort van geheime gang begeven naar een geblindeerde wagen, waar we dan mee naar huis 

gereden worden, daar alles toe doen, alles van communicatie afzetten en niets weten. Ik kom bv. veel 

buiten, maar ik weet dat andere collega’s nog meer buitenkomen. We komen Jos altijd maar tegen. 

Dus ofwel komen we samen veel buiten ofwel komt er niemand veel buiten. Ook het feit dat we niet 

luisteren. Ge luistert niet naar de mensen. En dan vraag ik mij echt af, wie zijn de mensen? Alsof dat 

de mensen een soort van éénvormig geheel is, dat zo of zo doet. In de meeste projecten kom ik mensen 

tegen, die bravo zeggen en mensen tegen die echt tegen zijn. Ik herinner mij bv. nog één heel frappant 

voorbeeld. Het is wel al van een tijdje geleden. Iemand die jaren had gezaagd om naast de bushalte 

een vuilnisbak te krijgen. De volgende dag in de gazet de buur, die ongelofelijk kwaad was, wat een 

stommiteit dat wij wel niet gedaan hadden van daar een vuilnisbak te zetten. Ik denk dus echt dat dé 

mensen niet bestaan, maar dat wij allemaal op mail klachten, mensen zien. Wij komen voortdurend 

buiten. Dus al zo de zever van dat wij in een soort van ivoren toren ongelofelijk naar boven zitten en 

dan nederdalen om de mensen eens eventjes, naar de mensen te wuiven en dan weer naar boven 

gaan, dat is echt larie en apekool. En alle mensen, die al eens een uitvoerend mandaat gehad hebben 

van jullie, die weten dat wij duizenden mensen tegenkomen. Ook niet allemaal enthousiaste en uiter-

aard omringt ge u graag met mensen, met familie en vrienden en mensen die gelijkgezind zijn, maar 

wij komen elke dag ook heel veel mensen tegen die het niet eens zijn met ons. En het is een beetje 

zoals Karel gezegd heeft. Er wordt ons vaak verweten of vroegere colleges werd verweten “ge hebt 

geen visie”, “ge kiest niet”. Ik denk dat wij gekozen hebben. En dan komen we tegen dat er mensen 

ook tegen zijn. Ja en dat moeten we dan maar slikken. Maar dé mensen, spreek mij alstublieft niet 

meer van dé mensen, want dé mensen bestaan niet. 

VOORZITTER: Dank u, schepen Heyrman. 

BURGEMEESTER: Zeer goed, zeer goed, Sofie. Zeer goed. 

VOORZITTER: Ik dacht, ja, ik zie dat … Maar ik dacht dat eerst Gaspard nog iets wou zeggen? Ja? Die 

was voor Bart, ja. Gaspard? 

VAN PETEGHEM: Ik wil natuurlijk wel iets zeggen over het personeelsbeleid, Peter, want dat klopt niet 

wat ge zegt. Nu, ik ben geen criticaster, maar ik denk dat ik wel een beetje ervaring heb over wat 

betreft personeel. Het personeelsbestand, daar moogt ge gerust van zijn, dat loopt niet goed.  

Als ge ziet bij openbare werken, we zijn gestart met twee grote ploegen, drie karweiploegen en nog 

een beekploeg. Die beekploeg is er nog, maar die twee grote ploegen die zijn gehalveerd. En daar kun 

je niet meer de werken mee uitvoeren, die je eigenlijk op het terrein moet uitvoeren. En, Carl, ik heb 

respect voor u, dat weet ge. Die raamcontracten, dat werkt. Onder andere, die stadslus, dat is daarmee 

uitgevoerd, perfect, dat is mooi. Die raamcontracten, daar kun je niet inspelen op de problematiek. En 
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ik zal het hier laten zien. Wat betreft de problematiek, die ge dagelijks tegenkomt, bv. met waterover-

last. Dit probleem met een volzette ploeg kan ik u verzekeren, dat dat geen twee dagen daar ligt. Nu 

zijn er mensen bij bv. hier, die hun afloop niet wegloopt, die problemen gehad hebben, die ja soit. Nu, 

dat probleem is nog altijd niet opgelost, omdat er onderbezetting is. Dat is wat betreft openbare wer-

ken. Ik noem maar één punt op. Nu, wat betreft feestelijkheden is het geen algemeen geheim dat … Ik 

kom met die mensen in contact. Allé, zeggen ze tegen mij, Gaspard, we zijn aan de kerstmarkten bezig 

- en die zijn geslaagd, pas op, het weer kun je niet aan doen, als het goed is, is het goed – maar we 

geraken er niet aan toe om ons materiaal binnen de week binnen te halen door onderbezetting van 

personeel. En dat klopt, dat is ook zo. Maar men weet dat niet of men denkt dat niet te weten. Dat zijn 

dingen waar ge aan moet werken. Groendienst, pas op, geen probleem. Ge werkt met mensen die 

moeilijk tewerkgesteld worden. Daar kun je aan de planning iets doen, maar over de bezetting ga ik 

niet over spreken. Maar ik denk ook, dat ge kunt kijken om een ruimer aantal personeelsleden te kun-

nen aanwerven. Er zijn nu veel mensen, die bv. – allé, ik ben geen racist, maar ik zeg mijn gedacht – 

dat er mensen zijn, die nauwelijks Nederlands kennen. Maar school die bij en als ge een werving doet, 

tracht ook nog wat personeelsleden een bijscholing te geven om die aan de stad te kunnen doen wer-

ken. Dan zul je volgens mij naar een beter bestand kunnen gaan wat betreft de personeelsbezetting. 

Maar, Carl, er is inderdaad een probleem wat betreft de personeelsbezetting. En dat moeten ze mij 

niet wijsmaken, dat is ook zo. Dat is ook zo. En wil je die problematiek aanpakken wat ge hier ziet, want 

dat is nog maar één puntje dat ik laat zien, dat kun je aanpakken met die diensten. Naar de toekomst 

toe ga je dat nog meer nodig hebben. Volgende bestuursperiode hangt alles af van de budgetten die 

ge hebt. Maar met deze ploegen is er in het verleden – en dat kunnen die mensen die hier al lang in de 

gemeenteraad zitten getuigen – we hebben met die ploegen veel, heel veel werk gedaan, o.a. het 

Zulmaplein, het Yvonneplein, allé, er zijn veel dingen dat ge ermee kunt doen. Maar bouw dat alstu-

blieft niet af, want dat is en dat is echt wel een probleem. 

VOORZITTER: Dank u wel. Dan geef ik het woord aan raadslid Bart Merckx. Bart? 

MERCKX: Ja, over het Zorgpunt zou ik nog een paar toevoegingen willen doen in het debat eigenlijk hé. 

Dus dat Zorgpunt geconfronteerd wordt met een heel aantal uitdagingen, dat is ja, ontegensprekelijk 

zo, denk ik. En dat de directie van het Zorgpunt hier komt pleiten om meer subsidies te krijgen, ja, dat 

is begrijpelijk vanuit hun standpunt.  

Ik denk dat we toch als gemeenteraad ook eventjes het bredere plaatje van de zorg in onze stad Sint-

Niklaas moeten bekijken hé. En dat er naast het Zorgpunt ook andere spelers zijn in de zorg, dat moet 

je toch weten. Ik denk dat je bv. als je de ligdagprijs van het Zorgpunt bekijkt - tussen 58 en    64 euro 

ligt dat – is dat relatief laag hé in vergelijking met de rest van Vlaanderen. Zo laag, dat die andere speler 

– een non-profitorganisatie, de vzw Samen Ouder – daarvoor de zorg niet kan organiseren. Die maken 

geen winst, maar die maken verlies. En die moeten hun prijs opdrijven. Die zijn niet gesubsidieerd door 
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de stad, maar hebben het wel moeilijk op dat punt, op het punt van de kamerdagligprijs die verschil-

lend is, maar ook bv. op personeelsvlak. Er is een soort concurrentie ontstaan tussen ja, ziekenhuis en 

woonzorgcentra van het Zorgpunt en de woonzorgcentra van vzw Samen Ouder, waarbij dat het Zorg-

punt ook wel het personeel – en dat is goed hé - maar ook wel wat extra toesteekt eigenlijk. En een 

soort mensen wegtrekt vanuit die non-profitorganisatie. Dingen die we toch – en ik ben het eens met 

Peter zijn opmerking - dat we bij een volgend bestuur zeker moeten kijken naar die toelagen van al die 

organisaties, maar waar we al dat soort aspecten ook mee moeten nemen denk ik. Dank u. 

VOORZITTER: Dank u, mijnheer Merckx. Dan geef ik het woord aan raadslid Luk Huys. 

HUYS L.: Dank u, voorzitter. Collega’s, ik was eigenlijk niet van plan om op mijn allerlaatste begrotings-

gemeenteraad tussen te komen, maar toch doe ik het. We hebben een goede gewoonte hier in Sint-

Niklaas om in de verbonden verenigingen de oppositie mee te betrekken. Dan spreek ik over ACCSI, 

dan spreek ik over JOS, dan spreek ik over MIWA, dan spreken we ook over Zorgpunt. En dan doet het 

mij eigenlijk toch wel ergens pijn als ik hier gesuggereerd hoor, dat de stad bepaalde van deze vereni-

gingen zou leeggezogen hebben. Mag ik dit absoluut tegenspreken. Ik ga eventjes getuigen vanuit 

ACCSI zelf, waarbij ik denk zelfs nog onze vorige bestuursploeg tot de constantie zijn gekomen, dat we 

met een immens groot overschot zaten. En dat we eigenlijk moesten beginnen werken om dat over-

schot - eigenlijk een onverantwoord overschot – toch stilletjes aan eens op te consumeren. Dit wil niet 

betekenen, dat dat het leegzuigen is van de stad, want integendeel. Wat stel ik vandaag de dag vast in 

deze cijfers, in die dikke boek? Dat we de dotatie voor JOS verhogen, dat we de dotatie voor ACCSI 

verhogen. Is dat uitzuigen? Ik denk het niet. Dank u. 

VOORZITTER: Dank u wel, mijnheer Huys. Ik zie … Ja, mijnheer De Meyer? 

DE MEYER: Voorzitter, ik wil op een 4-tal punten kort reageren. Mijnheer Callaert, gij maakt wat betreft 

Sint-Niklaas Renoveert een beetje een karikatuur van mijn tussenkomst. Want het was eerder en ik zal 

ze nog eens voorlezen, letterlijk – en als ge goed luistert, dan zult u dat begrijpen – eerder een appre-

ciërende tussenkomst. Maar u valt over één zinnetje. Ik heb gezegd “Dit is een heel belangrijk project 

op vlak van duurzaamheid en energiebesparing. Goed dus voor de betrokken mensen en voor het mi-

lieu. Projecten in het centrum van de stad, de deelgemeenten en de doelgroep + 50 zijn waardevolle 

projecten, maar veelal speelt hier wel het zogenaamde Mattheuseffect.  

Tussen haakjes ‘wie heeft, zal krijgen’”. Dat Mattheuseffect, dat dat speelt bij de renovatiepremies, 

dat heb ik niet uitgevonden. Maar als ge een klein beetje het wetenschappelijk onderzoek daarrond 

leest, is dat de algemene conclusie over de gemeentelijke, stedelijke, provinciale Vlaamse toelagen. 

Dat heb ik niet uitgevonden. Dat wordt gewoon wetenschappelijk geconstateerd daarover. Ik heb er-

aan toegevoegd “Wij zijn niet tegen deze projecten, maar we hebben wel een andere prioriteit. Nood-

kopers voor kwetsbare gezinnen”. En dat zit in de startfase en we zijn daar erg voor. Ik heb u alleen 

proberen aan te moedigen om daar meer voor te doen in middelen en mankracht. En dat zijn 
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kwetsbare gezinnen, die ge zomaar niet vindt – en collega Heyrman heeft gelijk – via krantenartikels, 

brochures of de sociale media. Daarvoor moet ge via middenveld, het nieuwe middenveld, zorgwer-

kers en dergelijke meer. En dat is 10-maal, misschien 100-maal moeilijker dan de groep die ik eerst 

genoemd heb en waar ik gezegd heb ik ben er niet tegen, maar hou wel rekening dat daar veelal – ik 

heb niet gezegd altijd – maar veelal het Mattheuseffect speelt. Ik vraag mij af wat ik hier denigrerend 

zou gezegd hebben naar Sint-Niklaas Renoveert. Mocht dat toch het geval geweest zijn volgens diege-

nen die geluisterd hebben, hoop ik dat ik het met deze heb rechtgezet. Mijn appreciatie, maar wel een 

oproep om nog meer en als absolute prioriteit aandacht te richten naar noodkopers voor kwetsbare 

gezinnen. Dat is het eerste puntje waar ik even toch wou nuanceren of een beetje rechtzetten. Wat 

betreft Zorgpunt, ik denk dat collega Merckx gelijk heeft met eventjes de aandacht te vestigen op de 

non-profitsector, die een zware concurrentie heeft met de publieke sector. Ik denk dat dat juist is. En 

dat we daar inderdaad naar de toekomst ook moeten over nadenken. Maar uiteraard, uiteraard ont-

slaat dit het stadsbestuur niet aan zijn plichten, die men heeft ten opzichte van de openbare instellin-

gen, zoals het Waasland zorgcentrum. Het ene sluit het andere niet uit en er moet een evenwicht zijn. 

Collega Buysrogge, ik heb uw uitspraak van de algemene commissie enkele weken geleden onmiddel-

lijk genoteerd. Ik heb hier nog eventjes aan mijn buren – want ik kan het niet aan iedereen gaan vragen 

– nog eens gevraagd “heb ik dat juist gehoord op de algemene commissie” en mijn buren van links en 

rechts hebben mij bevestigd, dat ik dit juist heb beluisterd. Wat u misschien is ontgaan, dat was mijn 

vraagje “herinnert u zich nog hoeveel er geschrapt werd in de ontwerpbegroting van Zorgpunt op het 

moment dat men dat vorig jaar indiende”. Want ik heb gezegd, mogelijks zou die schrapping wel mede 

kunnen gezorgd hebben voor de malaise die we vandaag hebben, volgens de informatie die ik her en 

der heb gekregen. Wat betreft De Plataan neem ik geen woord terug. Ik neem de verklaring die ik lees 

begin 2019. En die verklaring komt niet van mij. Die komt uit jullie documenten. “De levensduur van 

het gebouw woonzorgcentrum De Plataan loopt op zijn einde. We starten een studie op om de moge-

lijkheden voor een vervanging te onderzoeken met het oog op de realisatie in de volgende bestuurs-

periode”. Ik heb niet gezegd “dit moet nu gerealiseerd worden”, maar ik heb wel gezegd “als u wenst 

dat het volgende bestuursperiode gerealiseerd wordt en geopend wordt, dan moet u nu van start gaan, 

want anders zal dat nooit het geval zijn”.  

Gaat dat gebouw instorten? Zeker en vast niet. Maar als ge spreekt met de mensen die daar werkzaam 

zijn, met families die mensen, familie hebben die daar verblijven, dan weet ge “hier moet snel vervan-

ging, vernieuwing komen”. Is dat vandaag hoog problematisch? Dat heb ik niet gezegd. Ik heb wel 

gezegd “het is hoog problematisch dat ge nu start met de voorbereiding van de vervanging van De 

Plataan, dat dat zeker, zeker de volgende legislatuur kan doorgaan”. En we weten, dat is een doorloop-

tijd niet van 5 maar veelal 6 à 7 jaar alvorens de realisatie effectief is gelanceerd. Wat betreft de finan-

ciële situatie van de stad, ik heb daar vroeger al uitgebreid bij stilgestaan. Daarom heb ik het vandaag 
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bewust niet gedaan. Maar ge weet, schepen, ik ben daar bezorgd over. Wat betreft de investerings-

mogelijkheden volgende legislatuur weten we, dat die relatief beperkter zullen zijn in vergelijking met 

nu, niettegenstaande dat de uitdagingen nog steeds bijzonder groot zijn. En als ik u citeer, dat alles 25 

à 30 % meer kost. Dus dan weet ge, dat die mogelijkheden beperkt zijn. Twee, wat betreft de gewone 

uitgaven, hier blijft het een evenwicht vinden met de gestijgde loonlast en de werkingsmiddelen. Dit 

is geen sinecure. En om te zeggen dat ik uw optimistisch verhaal deel, dan zeg ik u “ik ben duidelijk 

meer bezorgd over de financiële toestand voor de volgende jaren van de stad dan u vandaag laat uit-

schijnen”. 

VOORZITTER: Dank u wel, mijnheer De Meyer. Ik geef het woord aan Kris Van der Coelden. Kris? 

VAN DER COELDEN: Ja, ik had drie dingen opgeschreven voor de 2e ronde van dit debat. Ten eerste, 

aan het adres van Luk Huys is dat dan, die daar een tussenkomst begint met te refereren naar een 

soort goedheid van dit stadsbestuur om mensen uit de oppositie op te nemen in organisaties als ACCSI 

en JOS. Ten eerste vind ik dat dat getuigt van een ongelofelijke vorm van paternalisme en Baes Gansen-

donck-mentaliteit. Maar dat is geen goedheid hé. Dat heeft een naam en dat noemt het cultuurpact. 

En het cultuurpact verplicht een lokaal bestuur om de vertegenwoordiging in de raden van bestuur en 

algemene vergaderingen van culturele organisaties om dat een afspiegeling te laten zijn van de poli-

tieke verhoudingen in de gemeenteraad. Dus dat is geen goedheid, dat is wet en dat is cultuurpact. 

Twee, dé mensen, allé, Sofie, ik heb, we delen een hekel aan dat begrip. We delen een hekel aan het 

gebruik van het woord dé mensen. Ik gebruik dat ook niet graag. Dé mensen dit en dé mensen dat en 

dé mensen zijn dan dikwijls maar een argument voor mensen die dat gebruiken om hun eigen mening 

te verrechtvaardigen op basis van ja, van wat. Dus ik gebruik dat niet graag. Wat ik wel dit stadsbestuur 

kwalijk neem – ik wil dat zelfs met die termen benoemen – dat is dat men het tegensprekelijk debat 

met dé mensen of een deel van dé mensen uit de weg gaat. Ik zal drie voorbeelden geven van klein 

naar groot. Ik word aangesproken in mijn eigen wijk door mensen die zeggen “wat is dat daar in die 

Baenslandwijk, op dat plein, met dat bosje dat daar gezet is en nu zijn ze daar wadi’s aan het graven 

en van alles aan het doen, wat is dat, waar is dat goed voor”. En dan zie ik de schepen fier in de krant 

staan om te zeggen dat er – hoe noemt dat spel? – een Tiny Forest, dat dat nog wat groter en aangepast 

wordt.  

Allé, maar er zijn mensen die vragen “wat is dat, waarom is dat nodig, waarom gaat ge hier speel-

ruimte, voetbalruimte en zo, waarom gaat dat weg ten voordele van dat”. Dus men gaat daar de uitleg 

uit de weg. In mijn eigen – nog wat dichterbij mijn deur – in mijn eigen straat, in de fameuze straat van 

de toekomst, waar ik niet het proces van wil maken, maar valt het natuurlijk wel op – allé, dat is een 

shitdossier geweest ongelofelijk, ik denk dat ge dat zelf wel zult toegeven – ja, vanaf de moment dat 

dat verkeerd ging, allé, heeft men toch wel ook zeer sterk de confrontatie met de mensen die daar 

wonen en die vragende partij waren om daarover te praten en geïnformeerd te worden, uit de weg 
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gegaan. En ik weet het, er is een soort zitdag geweest en er zijn pogingen geweest om daar toch een 

uitleg te geven aan de mensen, maar dat heeft heel lang geduurd. Dat is nooit collectief geweest en 

dat was toch ook soms wel wat met een gezonde tegengoesting. En dan de grote projecten – markt, 

zwembad – allé, enerzijds chapeau voor de manier waarop daar een communicatieparcours gelopen 

is met moderne middelen, die ik hier ook niet uit de doeken ga doen, maar waarbij dat men wel op 

een handige manier het tegensprekelijk debat vermeden heeft. Over de locatie van het nieuwe zwem-

bad is er nooit een vergadering, een meeting geweest, waarbij dat ge zegt we nodigen eens heel de 

wijk uit op hetzelfde moment om met de mensen in gesprek of in debat of in discussie te gaan over 

dat zwembad. Het is véél subtieler geweest, het is in stapjes geweest. Mensen konden een toer doen, 

konden een vraagje stellen hier en daar. En voor de markt is dat een beetje een gelijkaardig verhaal. 

Men doet heel veel aan communicatie en aan sensibilisering, maar op een manier waarop het tegen-

sprekelijk debat voor een groot deel uit de weg wordt gegaan. En daardoor mist ge ook wel iets in dat 

soort trajecten en komen die soms ook eens gelijk een boemerang terug. Dus dat voor wat betreft dé 

mensen. Ten slotte – en dan val ik in herhaling met mijn eerste tussenkomst – ik blijf ondanks de repliek 

van de schepen en de mensen uit het college, ik blijf of onze fractie zelfs blijft in de overtuiging dat dit 

stadsbestuur op de storm van de inflatie die er geweest is gedurende 2 jaar, gedacht heeft “we gaan 

die storm laten overwaaien, we zullen het wel overleven zonder dat we teveel van koers moeten ver-

anderen”. En ik denk – en daar blijf ik ook bij – dat die manier van werken ertoe geleid heeft, dat een 

volgend stadsbestuur voor moeilijke keuzes zal geplaatst worden, omdat er een aantal problemen 

vooruitgeschoven zijn. Zoals het personeelsdossier, waar ik u toch aanraad om goed te luisteren als 

Gaspard iets zegt vanuit de praktijk. Zoals het Zorgpunt, waar we inderdaad in 2026 nog altijd met een 

tekort zitten op die bijgespijkerde exploitatierekening, ondanks dat miljoen dat erbij komt.  
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En om dat soort vooruitgeschoven problemen te gaan koppelen aan de blijvende en zelfs de versterkte 

uitdagingen om onze stad opnieuw mee te krijgen in de stroom van de Vlaamse centrumsteden op 

gebied van levendigheid, van kwaliteit van de openbare ruimte, van veiligheid en van sociaal beleid, 

waar we toch iedereen mee willen krijgen in weerwil van stijgende armoedecijfers en in weerwil van 

een demografie die ook niet in het voordeel van onze stad speelt, ja, dat zijn de uitdagingen waarvoor 

een volgend stadsbestuur zich geplaatst zal zien. En dat zal niet van de poes zijn om daaraan te begin-

nen. 

VOORZITTER: Dank u wel, Kris Van der Coelden. Goed, schepen? Schepen Buysrogge? 

BUYSROGGE: Ja, kort nog een tweetal zaken. Eén, Jos, wat ge daar zegt van ja, vorig jaar rond Zorgpunt, 

ontwerpbegroting zag er anders uit. En dat is dan uiteindelijk hebt ge dat geschrapt. Het is, allé, nor-

maal zegt ge altijd van de schepen weet heel goed dat en dan zit ik altijd te knikken “tuurlijk weet ik 

dat”, maar nu moet ge misschien toch nog iets meer het achterste van uw tong laten zien, want allé, 

vorig jaar hebben wij als college of als vast bureau of het is al te zien hoe ge het bekijkt, maar geen 

schrapping doorgevoerd of wat dan ook. Dus daar heb ik alleszins geen weet van. Het feit van de niet-

indexering van de dotatie dateert al van langer en het engagement, dat daaraan gekoppeld is, nl. als 

er een probleem zich voordoet, bekijken we dat op een welwillende manier, ook dat engagement be-

staat al langer. De problematiek, zoals hij hier nu opgevangen wordt rond de financiering van Populie-

renhof, is ons al een aantal maanden bekend. Dat klopt wel. Alleszins, we zorgen dat daar in onze 

budgetten, zoals ze nu ter goedkeuring voorliggen, een oplossing aan geboden wordt. Twee, Kris, ge 

hebt, ge zei daarjuist van als Gaspard spreekt, moet ge altijd heel goed luisteren. Terecht heb je dat 

met die woorden gezegd. Ik vond ook dat Gaspard genuanceerder was dan uw initiële tussenkomst. 

Het is niet dat ik een tweespalt probeer te zaaien tussen jullie beiden, dat is geheel niet mijn bedoeling, 

maar jij, Kris, jij zei van “er wordt zwaar bespaard op de uitvoerende diensten”, dat waren uw woorden. 

Gaspard zegt van ja, er zijn een aantal problemen in de praktijk. Ja, dat is niet geheel hetzelfde. Dat er 

een aantal problemen zijn op vlak van beschikbaarheid van personeel, dat klopt. Maar op openbare 

werken – om die dienst nu specifiek te noemen – is er geen enkele, maar dan ook geen enkele bespa-

ring doorgevoerd. Geen enkele. Dus er is geen afbouw van personeel of wat dan ook. Wat er zich wel 

voordoet, is dat er mensen op pensioen gaan. Dat was een redelijk oudere groep – zonder oneerbiedig 

te willen zijn – dus er gaat volk op pensioen, er gaat volk ergens anders gaan werken. Dat gebeurt. Er 

zijn mensen lange tijd uit dienst. Dus dat zorgt ervoor, dat er personeel moet aangeworven worden. 

Maar dat is een probleem, waar in dit geval openbare werken mee geconfronteerd wordt, maar wat 

ge eigenlijk moet opentrekken naar gans de organisatie. We zitten massaal bezig met procedures hé. 

Ik heb het op mijn commissie afgelopen vrijdag ook getoond. Alleen al in dit jaar, 2023, zijn er 157 

selectieprocedures geweest om volk aan te werven. Gelukkig zijn de meeste van de procedures met 

een positief effect en kan er volk beginnen.  
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Maar jammer genoeg zijn er ook procedures, waar niemand kan beginnen. Maar alstublieft, kader dat 

niet van de stad bespaart. Nee, nee, er is gewoon – ik heb het in het verleden hier nog al gezegd, mijn 

moeder verstaat het wel niet – maar er is een war on talent bezig, waar er gewoon gezocht wordt naar 

vakbekwaam personeel dat tewerkgesteld kan worden. Waar we interne opleidingen voorzien, waar 

we intense HR-trajecten doorlopen. Dat gebeurt allemaal. Maar dan nog worden we ermee geconfron-

teerd met specifieke profielen, die we niet of te weinig kunnen vinden. Dus dat is een aandachtspunt, 

waar deze bestuursploeg aan moet werken, maar waar de volgende bestuursploegen ongetwijfeld ook 

mee geconfronteerd zullen worden. Maar ik kan het niet appreciëren dat ge zegt van er wordt zwaar 

bespaard op die uitvoerende diensten. Dus want dat is niet in lijn met de feiten. 

VOORZITTER: Dank u wel, schepen. Dan geef ik nog het woord aan de burgemeester. 

BURGEMEESTER: Ja, collega’s, heel kort. Ik wil iedereen bedanken voor zijn of haar tussenkomst en 

ook de toon, die is aangeslagen. Drie puntjes toch wil ik eventjes naar voorbrengen. Eén, er is de ver-

gelijking gemaakt tussen waar staan we nu met het stadsbestuur en met het beleid en wat stond er in 

ons programma in 2019, toen we dat gestart zijn. En er is een balans gemaakt en we hebben niet alles 

gerealiseerd, we hebben niet alle treinen op de sporen kunnen zetten. We hebben natuurlijk ook in 

2018-2019 wisten we niet wat er allemaal nog nationaal en internationaal ging gebeuren op het vlak 

van oorlogen, van crisissen en noem maar op. We moeten niet alles opsommen. Dat heeft ook natuur-

lijk financieel zijn weerslag gehad en hebben we inderdaad een aantal zaken moeten bijsturen. Dat is 

normaal als je een meerjarenplan maakt voor 6 jaar. Moeten bijsturen om financiële redenen, ook om 

procedurele redenen hebben we een aantal zaken meegemaakt - ik ga er ook niet verder op ingaan – 

waar je, ja, bij sommige zaken gaat het vlotter en bij andere zit ge in een hele procedureslag. Twee, op 

financieel vlak en ook de spaarpot en de vooruitzichten die we kunnen doorgeven aan het volgend 

bestuur, ik wil toch ook eens herinneren toen we in 2013, toen ik burgemeester werd en toen we 

samen met ook de mensen van nu Vooruit de stad moesten besturen, welke inspanningen we toen 

hebben moeten leveren, toen hebben moeten leveren om te vermijden dat we bij ongewijzigd beleid 

helemaal in de rode cijfers zouden belanden. Ik moet zeggen, dat waren zeer, zeer zware inspanningen 

en iedereen die er toen bij was, weet dat dat heel moeilijk was om toen beslissingen te nemen. Dus ik 

denk dat we nu toch wel een gunstige financiële situatie aan de nieuwe ploeg op 2 december 2024, 

wanneer de nieuwe gemeenteraad wordt geïnstalleerd, zullen kunnen overdragen. Ten slotte, rond 

communicatie, participatie en inspraak. Ik geef toe, wanneer er problemen zijn, dat we zaken anders 

en sneller hadden kunnen aanpakken. Maar aan de andere kant wil ik toch wel benadrukken, dat er de 

voorbije jaren heel veel informatie-, inspraak- en participatievergaderingen zijn geweest. Volgens som-

migen teveel, volgens sommigen hebben we ons soms een beetje kapot geparticipeerd.  

Dus aan de andere kant is het ook wel zo, dat de aanpak wel anders is dan de massa vergaderingen die 

we hier vroeger hebben meegemaakt, waarbij dat ge 2 uur à 2,5 uur met 200 à 300 mensen samenzat, 
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dat er 5 à 6 mensen het hoge woord voerden, dat de burgemeester en de schepenen en de ambtena-

ren die aanwezig waren dan ook in confrontatie gingen met die woordvoerders. We hebben het nu 

meer gericht, meer gesegmenteerd gedaan. Dat is ook juist. Maar daardoor is ook de betrokkenheid 

van heel wat groepen veel intenser geweest. Dat wil ik toch ook wel eventjes benadrukken. En hoe we 

in de toekomst moeten omgaan met participatie, nu ook met het hele digitale gegeven – dat is ook 

denk ik grondig veranderd tegenover 10 à 15 jaar geleden – daar zullen we ons in Sint-Niklaas, maar 

niet alleen in Sint-Niklaas, ook verder over moeten bezinnen. 

VOORZITTER: Dank u wel, burgemeester.  

DE MEYER: 5 minuten pauze … 

VOORZITTER: Voor we aan de stemmingen beginnen? Goed, 5 minuten om een plasje te maken. 

 

P A U Z E 

 

VOORZITTER: … voor maatschappelijk welzijn van 24 november 2023: goedkeuring. Kunnen we stem-

men? Wie stemt voor? En dat is eenparig. Punt 2, meerjarenplan 2020-2025 voor stad en OCMW: 

aanpassing nummer 8 OCMW: lijst nominatieve subsidies: goedkeuring. Wie stemt voor? En dat is de 

meerderheid en CD&V. Wie stemt tegen? Dat zijn Vooruit en Vlaams Belang. Punt 3, meerjarenplan 

2020-2025 voor stad en OCMW: aanpassing nummer 8 en kredieten 2024: aandeel OCMW: vaststel-

ling. Dat is een vaststelling, dus … Oké. Ah, toch moet ze gestemd worden. Ah ja toch, er moet gestemd 

worden. Wie stemt voor? En dat is de meerderheid. Wie stemt tegen? Dat is de voltallige oppositie. 

Punt 4, meerjarenplan Zorgpunt Waasland: aanpassing 2023: goedkeuring. Wie stemt voor? Dat is de 

meerderheid. Wie stemt tegen? Dat zijn CD&V en Vlaams Belang. Wie onthoudt zich? Dat is Vooruit. 

Punt 5, verrichtingen die niet worden beschouwd als zijnde van dagelijks bestuur: boekjaar 2024: goed-

keuring. Wie stemt voor? Dat is meerderheid, Vooruit en CD&V. Wie stemt tegen? Dat is Vlaams Be-

lang. Punt 6, personeel, overdracht personeel naar stadsbestuur … (einde opname). 

 

---ooOoo--- 

 


